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Kronika m ěsta Chodova za rok 2005
Úvod
Za nejsledovanější událost roku 2005 s celosvětovým významem lze jistě považovat skon pa-
peže Jana Pavla II. Papež zemřel 2.dubna ve věku téměř 85 let  po dlouhé těžké nemoci poté, 
co úřad zastával po dobu 27 let. Konkláve ve Vatikánu zvolilo 18.dubna nového papeže. Jeho 
zvolení oznámil bílý kouř stoupající z komínu Sixtinské kaple. Papežem se stal německý kar-
dinál Joseph Ratzinger, který přijal jméno Benedikt XVI. 
V tomto roce došlo k mnoha teroristickým útokům, při nichž zahynuly nevinné oběti. Tra-
gické následky měly v červenci exploze v londýnském metru a v autobusu, ke kterým se při-
hlásila Al-Kajdá.  
Mezi přírodními katastrofami roku 2005 byla překvapivá nejen svým rozsahem, ale také řeše-
ním jejích následků katastrofa, způsobená hurikánem Katrina v americkém New Orleans. Po 
protržení hráze nedalekého jezera bylo toto legendární město jazzu zničeno, zcela vylidněno a 
proměnilo se v hnijící jezero. Světová velmoc USA byla ochromena a nedokázala včas zorga-
nizovat účinnou pomoc obětem a tak ve městě dostaly prostor skupiny banditů a běžnými byla 
také rabování a znásilňování. Svět byl touto situací tak šokován, že pomoc Americe nabídla i 
Bangladéš, Srí Lanka a další podle vzoru „nejchudší nejbohatšímu“. Po Katrině, která nebyla 
jedinou katastrofou tohoto druhu, se stále častěji slýchala otázka: Není těch katastrof nějak 
moc? Odpověď vědců byla jednoznačná: Za hurikány si může člověk sám.Oteplováním se od-
pařuje víc vody a bouře jsou ničivější i častější. Katrina byla jako trest.
Na podzim se častým tématem diskuzí stala hrozba ptačí chřipky. Ta pronikla z Asie  přes Ru-
munsko do zemí EU již v říjnu a jejími oběťmi byli zatím jen ptáci. Při přenosu nákazy na 
člověka nebylo zatím prokázáno další šíření viru z člověka na člověka. Obavy z mutace viru 
však vyvolaly řadu hygienických opatření a také likvidace chovů drůbeže v oblastech výskytu 
viru H5N1. 
Svět oslavil 60.výročí konce druhé světové války. V Praze na Letné byla například uspořádána 
přehlídka vojenské techniky Spojenců, kterou shlédlo 200 tisíc lidí.  
Na české politické scéně se často střetávali se svými protichůdnými názory prezident Václav 
Klaus a nový premiér Jiří Paroubek. Ten se do křesla předsedy vlády posadil po trapné aféře a 
pozdější demisi svého mladšího předchůdce, Stanislava Grosse. Největším případem léta roku 
2005 a největší ostudou české policie byl útěk podnikatele Radovana Krejčíře, který při do-
movní prohlídce policistům „záhadně“ proklouznul a později se ozval ze Seychel. Tato kauza 
stála místo policejního prezidenta Jiřího Koláře, kterého nahradil Vladislav Husák. Politickým 
tématem číslo 1 se v červenci stal zásah policistů proti účastníkům technoparty CzechTek u 
Mlýnce u Tachova. K radikálnímu zásahu byla policie vyzvána přímo premiérem Jiřím Pa-
roubkem poté, kdy „technaři“ obsadili nejen pronajatý  pozemek ,ale také další , od jejichž 
majitelů neměli souhlas.  Výsledkem střetu těžkooděnců s účastníky festivalu byla stovka 
zraněných technařů a několik pochroumaných policistů. 
Po dlouhém boji se zákeřnou nemocí,o níž otevřeně mluvil, podporován sympatiemi celého 
národa,  zemřel oblíbený ministr kultury Pavel Dostál. Post ministra kultury zastával od roku 
1998. Byl nejen nejdéle sloužícím ministrem od roku ’89, ale i dlouhodobě nejoblíbenějším 
politikem a prezident Václav Klaus ho označil za nejschopnějšího ministra vůbec. Jeho ná-
stupcem se stal herec a šéf dětského filmového festival Vítězslav Jandák. 
Po dvanácti letech sporů mezi církví a státem soud rozhodl, že Chrám svatého Víta, nejvý-
znamnější česká památka, patří církvi.  Další z nejcennějších památek, hrad Pernštejn, na jaře 
vyhořel. 
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Stát prodal v rámci privatizace Český Telecom za 83 miliard korun. Novým majitelem se stala 
španělská Telefónica. Medializován byl také prodej společnosti Oskar Mobil, kterou koupil 
britský Vodafon, největší světová firma v oboru.  
Českým hokejistům se na světovém šampionátu ve Vídni podařilo po čtyřech letech, v nichž 
nezískali ani jednu medaili,  vrátit na hokejový trůn a přivézt svým fanouškům kov nejdražší, 
zlato. Konec roku patřil pro změnu fotbalovým fanouškům, kterým udělalo radost vítězství 
nad Norskem o postup na mistrovství světa. Význam tohoto úspěchu podtrhuje to, že náš tým 
byl naposledy na MS ještě jako „československý“ v roce 1990. 

 

Přírodní podmínky
Klimatické podmínky 
První dny roku 2005 měly spíše charakter předjaří, když se denní i noční teploty pohybovaly 
nad nulou a 8.ledna vystoupaly dokonce na +11 st.C. Mrznout začalo až ve druhé polovině 
ledna a napadl sníh. Na přelomu ledna a února bylo sněhu tolik, že způsobil dopravní kala-
mitu. Začátkem února klesala rtuť teploměru i pod -10 st.C, ale následné prudké teplotní vý-
kyvy byly příčinou tání a v Mírové se rozvodnil potok. Druhá polovina února byla již opět ty-
picky zimní a mrazy s hodnotami pod -10 st.C se držely i v prvním březnovém týdnu a druhá 
březnová dekáda začala bohatým přídělem sněhu. 16.3. se však denní teploty vyšplhaly již na 
13 st.C a předjaří bylo již vcelku příjemné. Poslední přízemní mrazíky se vyskytly okolo 
20.dubna. První májové dny však vyhřálo sluníčko na rekordních 29 st.C., po nichž následo-
vala 1.jarní bouřka. Po ní přišlo ochlazení a 7.5 také průtrž mračen. Květen byl teplotně prů-
měrný až podprůměrný a teprve na konci měsíce jsme se ve dvou tropických dnech ohřáli. Te-
plotní výkyvy pokračovaly i v červnu (2.6. ráno - +4 st.C, 7.6. denní teplota + 10 st.C, na Bo-
žím Daru 8.6. teplota 0 st.C a vánice!!!) a v jejich důsledku byla v Chodově   7.6. obnovena 
dodávka tepla přibližně na jeden týden. Druhá půlka června byla již v duchu letních teplot, 
provázených občasnými dešťovými přeháňkami. Začátek prázdnin byl vcelku příjemný, ve 
druhé dekádě července nás opět potrápily dny s teplotami nad 30 st.C. Ta byla vystřídána tý-
denním ochlazením, provázeným častými dešti. Po nich se vedra opět vrátila a  kulminovala 
29.7.  mohutnou bouřkou provázenou vichřicí. Ta měla také v Chodově   děsivý průběh a způ-
sobila zde značné škody na budovách i na stromech. První polovina srpna byla chladnější a 
hlavně s dostatečnými dešťovými srážkami, které se zasloužily o bohatou úrodu hub. Konec 
srpna i začátek září byly příjemně teplé, , ve druhé dekádě září se trochu ochladilo, ale jeho zá-
věr patřil babímu létu. To se pokoušelo svoji vládu prodloužit i do října, ale čím dál častěji 
bylo střídáno deštěm a postupným ochlazováním a bylo zmoženo 19.října prvním přízemním 
mrazíkem. Listopad byl již typicky podzimní, s mlhami a častými srážkami, které byly od 
16.listopadu již i sněhové a denní teploty se vytáhly jen pár stupňů nad nulu. Stejný ráz počasí 
přetrval i na začátku prosince, na Mikuláše bylo sice bílo, ale mokro,  a pořádná sněhová nad-
ílka Chodov zahalila do zimního hávu až z 16.na 17.12., kdy navíc již od odpoledních hodin 
řádila vichřice. Ta tentokrát odnesla střechu smuteční síně na hřbitově a zlomila špičku vá-
nočně nazdobeného smrku na náměstí Míru. V dalších dnech přišlo opět oteplení a plískanice 
a letošní Vánoce byly bez sněhu.  Sněžit začalo až 29.12. při denní teplotě okolo 0 st. C. Na 
Silvestra mrzlo i přes den a do Nového roku vstupoval  Chodov v bílém.       

  

Změny času
 Letní čas začal 27.3.posunutím hodin z 2,00 na 3,00 hodin. O hodinu zpět jsme si hodiny po-
sunuli  ve 3,00 hod. 30.10.2005, kdy letní čas skončil. 
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Různé úkazy
V noci z 29. na 30.7.2005 prolétl Chodovem vítr o síle, kterou si nepamatují ani starouse-
dlíci.V jejím průběhu byla přerušena dodávka elektrického proudu, nefungovaly pevné tele-
fonní linky a došlo k vyvrácení nebo zlomení 71 stromů   (cca 14 ks javorů, 13 ks smrků, 7 ks 
osik, 6 ks vrb, 6 ks lip, 6 ks jeřábů, 6 ks bříz, 4 ks borovic, 4 ks topolů a po 1 až 2 ks kaštanů, 
hložiny aj.) , k poškození několika střech, plotů a k dalším, naštěstí jen materiálním, škodám  

Politický a veřejný život města
 

Složení  ZM,RM, výborů a komisí  
   

Ve složení Zastupitelstva města Chodova nedošlo v průběhu roku 2005 k žádné změně.

Dne 25.1.2005 projednalo Zastupitelstvo města Chodova rezignaci pana Petrlíka na funkci 
člena rady města, následně odvolalo pana Ladislava Hejla z funkce člena rady města, oba za 
volební stranu KSČM,  a poté  zvolilo v tajných volbách pana Rudolfa Petrlíka a pana Jiřího 
Turečka členy rady města.

Složení Rady města Chodova k 31.12.2005:

Ing. Josef Hora

Josef Kertész

Stanislav Pochman

Miloš Volek

Stanislav Hampl

Rudolf Petrlík

Jiří Tureček

Složení výborů Zastupitelstva města Chodova:

Finanční výbor

Ladislav Zapf             - předseda

Ing. Jan Dušek - člen

Ing. Alfons Skokan             - člen

Martin Zvěřina - člen

Jaroslava Putnarová               - členka

Jan Sinkule - člen      

Ing. Jan Kocián - člen

Ivanka Karchová - tajemnice

Kontrolní výbor

Ladislav Hejl             - předseda
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Ing. Zdeněk Cvach             - člen

Jaroslav Kalfář - člen

Ing. Vlasta Kociánová - členka

Alena Moravcová             - členka

Ladislava Bujárková             - tajemnice

Zastupitelstvo města na svém jednání dne 25. ledna 2005 usnesením č. 17/05  zrušilo   kul-
turní výbor . 

Výbor pro volný čas

Miloš Volek             - předseda

Jiří Tureček - člen

Petr Karbulka             - člen

Martin Voleman - člen

Josef Pojar - člen

Mgr. Milan Kovářík - člen

Šárka Chocová - členka

Jiřina Mecelová - členka

Mario Hanáček - člen

Naděžda Waldhauserová - členka

Jitka Červenková - členka

Blanka Garajová - tajemnice

Investiční výbor

Patrik Pizinger - předseda 

Josef Sobotka             - člen

Miroslav Petrásek - člen

František Dvořák - člen

Ing. Zdeněk Kratochvíl - člen

Jiří Červenka                         - člen

Milan Hruška             - člen

Ing. Zdeněk Gaudek - tajemník

Osadní výbor Stará Chodovská

Gabriela Hauzrová - předsedkyně

František Sedlák - člen

Jan Smolka - člen
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Jana Noháčková - tajemnice 

Složení  orgánů rady města:

Rada města Chodova na svém  jednání dne 19.4.2005   usnesením č. 177/2005  zrušila komisi 
pro výchovu a vzdělávání ke dni 30. 4. 2005.  Tuto komisi nahradí školské rady zřízené při zá-
kladních školách.

Osadní komise Chranišov

Václav Roulich - předseda

Eva Kotová - členka

Josef Drechsler - člen

Hana Smutná             - tajemnice

Participační komise

Stanislav Hampl - předseda

Milada Dvořáková - členka

Miroslava Hamplová             - členka

Pavel Horun - člen

Alexandra Horváthová - členka

Milan Hruška             -  člen

Miroslav Kopecký - člen

Luboš Marček             - člen

Jan Pavlovčín             - člen

Jan Pelech - člen

Julius Slavíček - člen

Jaroslav Stehno - člen

Hana Vaňková - členka

Soňa Vasická - členka

Eva Rohmová             - tajemnice

Zahraniční komise

Rudolf Petrlík             - předseda

Eva Bělohlávková - členka

PharmDr. Helga Kovačková – členka

Patrik Pizinger - člen

Ing. Petr Zuleger - člen

Ing. Robert Franče - tajemník

Poradní orgán rady města
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Martin Zvěřina  

Vlastimil Vlček

Jaroslav Vykoupil

Pavel Pospíšil

Milan Hubert 

Jiří Kovařík

Jaroslav Jílek

Otakar Eder

Stanislav Svoboda

Miroslav Jirkovský

Václav Rumlena

V průběhu roku 2005 se sešel poradní orgán rady města celkem dvakrát.  Na  květnovém jed-
nání  byli členové seznámeni s plánovanými investičními akcemi v roce 2005. Na listopado-
vém  jednání  informovalo vedení města přítomné o možnosti využití služeb Asistenčního 
centra, a.s. Chomutov, které pro město Chodov připravuje a zajišťuje zpracování žádostí o do-
tace, a které sídlí na městském úřadu a tuto službu nabízí i ostatním subjektům. Dále vedení 
města seznámilo podnikatele   s návrhem investičních akcí na rok 2006.  

Jednání ZM a RM
 

 V roce 2005 se RM sešla k jednání dvacetsedmkrát a ZM osmkrát. 

Rada města Chodova v průběhu roku například : schválila pořadník na přidělení bytů z ma-
jetku města, pravidla pro odměňování ředitelů příspěvkových organizací zřízených  městem, 
změnu grantového systému na dotační systém a úpravu jeho pravidel, pravidla pro  zadávání 
veřejných zakázek, rozdělení grantů na kulturní a sportovní akce, pronájem nebytových pro-
stor v Bezručově ulici čp. 567 Úřadu práce v Sokolově, vyhodnocení nejlepších sportovců, fi-
nanční plány příspěvkových organizací a jejich rozbory hospodaření, projednala informaci o 
využití kapacity mateřské školy,o stanovení výše úplaty za   vzdělávání v ZUŠ , za zájmové 
vzdělávání v DDM Bludiště, za předškolní vzdělávání a za školní družinu,  hodnocení krimi-
nality a bezpečnosti ve městě, souhlasila se žalobou na přivolení k výpovědi z nájmu bytu 
v cca 10 případech,  zrušila komisi pro výchovu a vzdělávání a zřídila školské rady , pověřila 
stavební úřad k vyřizování žádostí žadatelů bez zdravotního postižení o přidělení vyhrazeného 
parkovacího místa,vzala na vědomí vyhodnocení dotazníkové akce ke komunitnímu plánování 
sociálních služeb ve městě,     jmenovala ředitelku mateřské školy, ředitelku městské kni-
hovny  a také zástupce zřizovatele do školských rad.  

ZM schválilo ukončení členství města Chodova v Regionálním sdružení obcí a měst-Euregio-
Egrensis a ve Svazu měst a obcí ČR , vstup města Chodova do Mikroregionu Sokolov-vý-
chod, poskytnutí finanční částky 100 000,-Kč na pomoc oblastem postiženým přírodní kata-
strofou  v jihovýchodní Asii prostřednictvím obecně prospěšné společnosti Hand for Help, 
bezúplatný převod kostela sv. Vavřince do majetku města Chodova,   podání žádostí o finan-
cování řady projektů v dotačních programech, prodej pozemků pro individuální rodinnou vý-
stavbu v lokalitě Chodov-západ deseti stavebníkům, prodej objektu čp.1067 v Čapkově ulici 
PharmDr. Miroslavě Novotné a další.       
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Struktura a činnost městského úřadu 
         
 K 31.12.2005 zaměstnávalo Město Chodov 59 zaměstnanců ve správě a 17 strážníků MP 
Chodov – celkem 76 zaměstnanců. Městem placeni byli také 3 uvolnění členové zastupitel-
stva města – Ing. Josef Hora, starosta, a dva místostarostové – pp. Stanislav Pochman  a Josef 
Kertész . Struktura úřadu zůstala nezměněna, pouze došlo ke změně  v obsazení funkce ve-
doucího odboru správy majetku města – pan Václav Krpejš skončil pracovní poměr 
k 16.9.2005 dohodou a od následujícího dne byl vedením odboru pověřen pan Michal Malář.  
Do konce roku nebylo výběrové řízení ukončeno. 

 
V roce 2005 pokračovala spolupráce s   partnerským městem Oelsnitz/Erzgebirge v rámci pro-
jektu READY, který se zabývá obnovou a rozvojem oblastí postižených těžbou. Zástupci 
města se zúčastnili dvou workshopů. Jeden se konal 14. - 15. června v Chodově a zúčastnilo 
se ho 40 zástupců 24 partnerů ze šesti zemí. 
 
S Oelsnitz/Erzgebirge jsme dále společně vytvořili několik přeshraničních projektů spolufi-
nancovaných Evropskou unií:
1. Marketingová opatření v oblasti cestovního ruchu -  město získalo na realizaci tohoto pro-
jektu dotaci z programu Interreg IIIA ve výši 75% celkových nákladů. Jako základ   projektu 
bylo vytvořeno logo partnerství měst Chodov a Oelsnitz/Erzgebirge, které bylo použito na 
všech propagačních předmětech, představujících obě partnerská města (dva druhy letáků, po-
hlednice, trika, dárkové kazety s růžovým porcelánem a nástěnné kalendáře na rok 2006).   
2. Problematika strukturálně postižených měst - tento projekt bude dokončen v roce 2006. Vý-
stupem budou urbanistické studie řešící palčivé problémy města.
3. Úprava společenského sálu pro vzdělávání - byla dokončena úprava prostor KASSu a ná-
kup audio- a videotechniky, což by mělo umožnit lepší využití sálu pro vzdělávání. 
Rozvinula se také spolupráce mezi českými  a německými organizacemi pracujícími s mlá-
deží. Vedle výměnných pobytů a vzájemných návštěv došlo k vytvoření společného projektu  
mezi DDM Bludiště a Kreisjugendring Stollberg, který byl podporován oběma městy. Cílem 
projektu bylo vytvoření nové víceúčelové sportovní plochy v areálu DDM ( o něm více v kapi-
tole o DDM Bludiště). 
Spolupráce obou měst vzkvétá a rozrůstají se nápady na další spolupráci nejen měst, mládeže, 
ale i spolků. 
 
Město Chodov se v roce 2005 zúčastnilo jako spoluvystavovatel Karlovarského kraje veletrhu 
Regiontour 2005 v Brně, kde prezentaci města zajišťovala Mgr. Ivana Sarkányová, vedoucí 
odboru školství, mládeže, kultury a sportu Městského úřadu v Chodově, a slečna Jana Keru-
mová , pracovnice chodovského infocentra. Zde byly propagovány především kulturní a spor-
tovní  akce   , památky a zajímavosti města.  Dále byla zajištěna   účast města na veletrhu 
Urbis 2005, kde byl Chodov zastoupen v osobě Ing. Zdeňka Gaudka, vedoucího odboru  roz-
voje města. 
Stejně jako v minulých letech vydalo město také v tomto roce brožurku Co s volným časem 
v Chodově a Kalendář akcí 2005.

Finance a rozpočet města
Město Chodov hospodařilo v roce 2005 dle rozpočtu schváleného   zastupitelstvem města dne 
16. prosince 2004. Příjmy i  výdaje schváleného rozpočtu byly v celkové výši 280 759 tis.Kč.  
Do  schváleného  rozpočtu  města byla zahrnuta globální dotace  ve výši  41 870  tis.Kč, z 
toho na sociální dávky 33,932 mil. Kč.  V průběhu roku 2005 došlo rozpočtovými změnami 
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ke snížení rozpočtu města na částku 266 360 tis. Kč. Celkové příjmy k 31.12.2005 dosáhly 
výše  265 687 tis.Kč, výdaje za stejné období byly ve výši 241 433 tis. Kč. Podíl dluhové 
služby (splátky půjček a úroků)  na  příjmech  obce  byl  v  roce 2005 – 5,04 %, což představo-
valo dluh na jednoho obyvatele ve výši 2 028 Kč. Meziročně došlo  ke snížení zadluženosti 
města o 12 555 tis. Kč a snížení dluhu na jednoho obyvatele města o 1 836,- Kč.  Největší in-
vestiční akcí v roce 2005 byla výstavba inženýrských sítí v lokalitě Chodov - západ za 11 142 
tis. Kč,  příspěvek města na rekonstrukci viaduktu a kanalizace  za 8,7 mil. Kč a celková re-
konstrukce ZŠ Školní v objemu 7,9 mil. Kč.    Na vybudování nových parkovacích míst a 
chodníků město vynaložilo  3 076 tis. Kč.   Na opravu chodníků a místních komunikací bylo 
vynaloženo celkem  11 738 tis.Kč.   

 Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2005

                                                                   upravený                        skutečné 

název kapitoly                                           rozpočet                          čerpání

                                                                  v tis. Kč                           v tis. Kč

-------------------------------------------------------------------------------------------------

- životní prostředí                                     17 372,48                        17 269,61

- doprava                                                  19 294,15                 19 076,23

- školství a kultura                                    34 485,47               33 095,70

- vnitřní správa                                         42  999,71                        42 500,94

- sociální věci a zdravotnictví                  39 469,39          39 089,87

- správa majetku města                            64 206,50          61 221,14

- rozvoj města                                           4 261,00           2 797,10

- všeobecná pokladní správa                   44  271,50         26 382,68

z toho investiční výdaje                          51  233,71         49 302,20

z toho finanční investice                         30 000,00         15 188,18

Hospodaření  Města  Chodova  skončilo  v  roce  2005  přebytkem  hospodaření ve výši 
24 254  262  Kč.

Vyhlášky města
 
 V roce 2005  byly schváleny  obecně závazné vyhlášky č.1/2005 a 2/2005 , kterými byly 
změněny některé obecně závazné vyhlášky města Chodova  o místních poplatcích , a vyhlá-
ška č. 3/2005, požární řád města
 

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
Město Chodov prodalo v průběhu tohoto roku pozemky za 484 118,- Kč a koupilo pozemky 
za 89 000 Kč  . Ze svého majetku Město prodalo objekt v Čapkově ulici čp. 1067 (část bývalé 
mateřské školy)  za 1 265 268,-Kč . 
 Významnou událostí bylo darování kostela sv. Vavřince městu chodovskou  římskokatolic-
kou farností. Hodnota této budovy (při pominutí hodnoty historické) je 27 700 000,-Kč a hod-
nota zastavěného pozemku 324 790,-Kč.
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Církve ve městě

 
Římsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církev
  Tak, jako v předchozích  letech, se věřící scházeli v kostele sv. Vavřince, ve farní budově i 
na jiných místech, aby se společně modlili, ať již při slavení církevních svátků, tak o nedělích 
a všedních dnech. Scházeli se ale také ke společně tráveným chvílím při rozhovorech, setká-
ních pro mládež i starší členy, při výletech a jiných aktivitách.
Tradičním vyvrcholením života farnosti byly Velikonoce, dále pak Svatovavřinecká pouť a 
svátky Vánoc. Tyto svátky navštěvují také ti, kteří během roku do života farnosti příliš nezasa-
hují.  
Ve faře nadále sídlil materiální správce farnosti – Štěpán Glac, který zajišťoval administra-
tivní a technicko-hospodářský chod farnosti a  správu budov, včetně kostelů v Chodově, Ta-
trovicích a Novém Sedle. 
Od počátku roku 2005 došlo ke sloučení farností Tatrovice, Nové Sedlo a Chodov pod mateř-
skou farnost Chodov.
Důležitou událostí roku 2005 byl odchod duchovního správce, P. Krištofa Stawického, který 
ve farnosti sloužil přes dva roky. Farníci jej poznali jako svědomitého a skromného kněze, na 
nějž stále vzpomínají. Na jeho místo nastoupil do duchovní správy P. Waldemar Obrebski, je-
hož po pěti měsících   vystřídal P. Antony Wasil.  
Co se týká dalších změn, souvisejí s kostelem sv. Vavřince.  Tento rok  byl rokem, kdy se jed-
nalo o jeho budoucnosti, neboť jeho technický stav byl havarijní. Z prostředků veřejné sbírky 
na opravu kostela se podařilo udělat provizorní opravu střechy, takže se zamezilo zatékání   
do stavby. Bylo ale nutné vyřešit budoucí financování oprav kostela. Farnost Chodov podala 
návrh na darování kostela městu Chodov. Tento návrh byl shledán jako východisko ze sou-
časné situace a město Chodov se jím začalo zabývat. Následovala jednání, která vyvrcholila 
bezúplatným převodem kostela sv. Vavřince do majetku města Chodova, a to ke dni 31. 12. 
2005. Farnost Chodov i vedení města Chodova vidí toto řešení jako východisko pro provozo-
vání a záchranu nejstarší kulturní památky a zároveň dominanty města Chodova. 
K neopomenutí je i to, že farnost Chodov nadále poskytovala zázemí pro činnost o. s. Kha-
moro Chodov, které navštěvují děti, mládež i dospělí.

Farní sbor Českobratrské církve evangelickéFarní sbor Českobratrské církve evangelickéFarní sbor Českobratrské církve evangelickéFarní sbor Českobratrské církve evangelické
 Farářem sboru byl nadále Mgr. Radek Matuška. V prostorách kostela pořádal Kruh přátel 
hudby a také Základní škola v Komenského ulici své již tradiční předvánoční koncerty a byl 
zde uspořádán také vánoční koncert  Den preslavný jest nám přišel – vokální kvintet DAD 
představil méně známé středověké, české a moravské koledy

   
 

Zájmové organizace a jejich činnost
Automotoklub Chodov Automotoklub Chodov Automotoklub Chodov Automotoklub Chodov 
 
Předsedou klubu , který měl v tomto roce 32 členů, byl nadále pan Petr Kroupa. Členové se 
pravidelně scházeli podle svých zájmů a na schůzích.  Automotoklub   uspořádal pro své členy 
Cílovou jízdu a pro veřejnost dvě jízdy zručnosti a jednu orientační automobilovou soutěž .  I 
přes propagaci, které byla věnována velká pozornost, byla účast veřejnosti na soutěžích nu-
lová a všichni soutěžící byli z řad členů  AMK Chodov. 
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Český rybářský svaz – MO BožičanyČeský rybářský svaz – MO BožičanyČeský rybářský svaz – MO BožičanyČeský rybářský svaz – MO Božičany
 
 Rok 2005 zahájili rybáři  přípravou na svůj tradiční „Rybářský ples“,  který se následně  ko-
nal  11.února v chodovském KASSu.  Největší zájem byl opět o šupinatou část tomboly.      
V rámci jarních výlovů byly v   dubnu sloveny rybníky  Spěváček a rybník v Lesní ulici. Na 
rybníku Spěváček bylo sloveno 20 800 ks kapra a rybník v Lesní vydal pouze 2 530 ks, což 
bylo cca 25% z očekávaného výlovku. Tento neuspokojivý výsledek nebyl prvním v řadě a vý-
bor MO zvažuje rybník v Lesní dále nevyužívat jako chovný a navrhuje jej zařadit do sportov-
ního revíru. 

7. května se na rybníku Koupaliště v Nové Roli uskutečnily závody v lovu ryb na udici. V let-
ních měsících navštívily  hospodářské středisko děti ze základních škol  Nová Role a  Boži-
čany, a v rámci příměstského letního tábora i děti z DDM Nová Role. Na „Kaskádě“ pro ně 
byly připraveny ukázky  rybolovné techniky a hlavně si mohly vyzkoušet lov ryb na udici, což 
byl pro mnohé z nich velmi silný zážitek.   
Z důvodu ztráty důvěry výboru k činnosti hospodáře MO, pana Hermana Benesche, došlo 
k jeho odvolání a následně byl do této funkce ustanoven   pan Josef Vidím.
V roce 2005 byly podzimní výlovy chovných rybníků zahájeny již v září a dokončeny byly v   
říjnu. Při nich  bylo sloveno potřebné množství ryb pro vysazení do chovných revírů a mimo 
to byla ještě vyčleněno 100 kaprů a 1 candát pro rybářskou taneční zábavu „Dolovná“, která 
se uskutečnila v sále Domu kultury v Nové Roli 28.října.  

V závěru roku se vedení  organizace podařilo pořídit nové terénní vozidlo PV3S pro rozvoz 
ryb.
Po celý rok probíhala   výstavba skladu krmení a hospodářských potřeb v areálu  na Kaskádě 
v Nové Roli. Ke konci roku  byl objekt připraven ke kolaudaci.
Jednou z akcí, kde se význam spolupráce   MO s vedením města Chodova a dalšími subjekty    
viditelně projevil, byla  oprava hráze a vyčištění  rybníku Spěváček v Chodově.

V hospodářském středisku na Kaskádě v Nové Roli byl  od 10. do 23.prosince   při prodeji ka-
prů pro štědrovečerní tabule prodán rekordní počet šupináčů o celkové váze cca 16 q.
 
Ke konci roku měla  organizace 895 členů, z toho 731 mužů, 29 žen, 115 dětí do 15 let a 20 
dorostenců do 18 let.

 

    Český svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírody

K 31.12.2005   měla základní organizace ČSOP Chodov (ZO 30/02 Chodov)  27 dospělých 
členů  a 52 členů MOP (mladých ochránců přírody). V pravidelné činnosti pokračovaly čtyři   
oddíly MOP – Mývalové, Ještěrky, Veverky a Orli .    Činnost organizace byla koordinována 
výkonným výborem, který pracoval i v tomto roce  ve složení: předseda - Jan Svoboda (navíc 
i vedoucí  Regionálního centra ČSOP pro Karlovarský kraj  ), revizor - Karel Paul, místopřed-
seda - Miloš Volek, hospodářka - Eva Svobodová (navíc i vedoucí Ekocentra Chodováček )  a 
zástupce vedoucích Mopíků - Stanislava Volková.

   Také v tomto roce plnila ZO ČSOP funkci  Regionálního centra ČSOP pro Karlovarský 
kraj.   Činnost Ekocentra (dále EC) se i v letošním roce zaměřovala na rozvoj enviromentální 
výchovy  u neorganizovaných dětí a veřejnosti pořádáním ekosoutěží zaměřených na odpa-
dové hospodářství (vybité baterie, plastové kelímky).  EC provozovalo již několikátým rokem  
Minibotanickou zahradu s minigeologickým parkem, kaktusáriem a lesní školkou.   
 Na   víkendové základně v Hřebenech, kterou pravidelně navštěvovaly všechny oddíly a pro-
váděly zde  pravidelné práce v oblasti Hartenbergské domény (čištění lesa, potoka, průzkum 
rostlin a dřevin,  hrabání listí napadených jírovců v zámecké aleji, čištění cest a  studánky a 
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další práce),  byla provizorně zakryta střecha hlavní  budovy.  V jednání s Českými drahami    
o přenechání  či odprodeji tohoto objektu došlo k posunu, ale věc není ještě uzavřena. 
Členové ZO ČSOP Chodov se v tomto roce zapojili do celostátně vyhlašovaných ochranář-
ských aktivit, nadále vyvěšovali ve spolupráci s Českými lesy ptačí budky a s myslivci v zimě 
dokrmovali lesní zvěř a celoročně pečovali o park v Lesní ulici. Pokračovali také v mapování 
výskytu bolševníku a podíleli se na jeho likvidaci.  
 

 Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR
  Středisko Jestřáb, jehož členy bylo 58 junáků, vedl  Jan Zapf – Stoupa a jeho zástupcem byl 
br. Michal Franc- Kulička. Také tento rok byl protkán celou šňůrou akcí, kterých se chodovští 
junáci zúčastnili nebo akce sami připravili. Z humanitárně zaměřených akcí lze uvést např.    
Tříkrálovou sbírku, Květinový den , Kapku naděje a Postavme školu v Africe.   Skauti se za-
pojili i do oslavy  Masopustu, v krojích se zúčastnili vzpomínkových aktů pořádaných městem 
Chodov a uspořádali lampiónový průvod v předvečer výročí vzniku republiky.  Tradičně 
úspěšný byl již pátý ročník Chodovské notičky,   uspořádaný v městské knihovně. Novou , 
mimořádně úspěšnou akcí  byl Živý Betlém, předvedený v rámci zakončení adventu na Sta-
roměstské ulici. Zde nechyběla živá zvířata, panenka Marie, Josef, chudí lidé, tři králové, po-
nocný, pastevec a také hudební skupina Za nic neručíme, která doprovázela zpěváky a vytvá-
řela příjemnou hudební kulisu. 

KhamoroKhamoroKhamoroKhamoro
 Občanské sdružení Khamoro poskytovalo v roce 2005 své služby   dětem, ale i do-

spělým. V průběhu roku navštívilo volnočasový klub 4 292 dětí, denně klub navštívilo prů-
měrně 29 dětí. Kromě volnočasového klubu probíhal v rámci Khamora fotbalový klub, který 
navštěvovaly dvě skupiny chlapců, starší a mladší, vždy po 14 členech.

Dospělí přicházeli do sdružení se žádostí o radu či konkrétní pomoc, někteří zde na-
lezli dočasný azyl v ubytovně, kterou o. s. Khamoro provozuje od roku 2004.

V rámci Generálního projektu Karlovarského kraje, jehož bylo sdružení partnerem, 
byli zaměstnáni terénní pracovníci, kteří zjišťovali sociální podmínky v lokalitách okresu So-
kolov. Navštívili tak bezpočet rodin, se kterými jsou i nadále v pravidelném kontaktu.

Hlubší spolupráci s rodinami se  podařilo navázat také díky projektu americké nadace 
na podporu vzdělávání sociálně slabších občanů. Rodiny byly podpořeny rozdáním základních 
školních pomůcek a na základě této spolupráce se budou členové rodin od roku 2006 zúčast-
ňovat besed a vzdělávacích aktivit pořádaných o. s. Khamoro.

Khamoro bylo také otevřeno všem zájemcům o shlédnutí některé z akcí pořádaných 
během celého roku. Mezi nimi vynikal již čtvrtý ročník Mezinárodního dne Romů, který pro-
běhl již tradičně v prostorách KASSu Chodov a jeho okolí. Děti, mládež i dospělí tak shlédli 
odpolední prezentaci tradičních romských i moderních tanců, divadelní a hudební představení. 
Poprvé se volnočasový klub prezentoval také prodejním stánkem, kde si zájemci mohli zakou-
pit některé výrobky z dětské výtvarné dílny a podpořit tak spoření dětí na výlety a letní tábor. 
Taneční zábavou  byla oslava svátku všech lidí romské národnosti zakončena. 

 Již tradičně pořádalo o. s. Khamoro letní tábor, tentokrát v Cihelnách u Nové Role, je-
hož se zúčastnilo 23 dětí z celé ČR, mikulášskou a vánoční besídku a  nově zorganizovalo 
soutěž „Milionář“.

Činnost Khamora je podporována nejen úřady na místní, krajské či evropské   úrovni, 
ale podporu má také od některých chodovských (Pekosa), ale i mimochodovských (Preciosa - 
Jablonec nad Nisou) firem, které   poskytly věcné dary.
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KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV  
  V roce 2005 působil v Chodově již devátým rokem KIT KLUB Chodov. Ve svých řa-

dách sdružoval 13 dospělých a  10 mládežnických modelářů -stavitelů plastikových modelů. 
V klubu jsou  organizováni kromě chodovských modelářů také modeláři z  Karlových Varů, 
Ostrova, Sokolova a Lázní Kynžvart.   Členové klubu se scházeli pravidelně jednou za měsíc 
a vyměňovali si zkušenosti. Schůzky s dětmi byly pořádány každý týden.  

Dne 7.5.2005 pořádal KIT KLUB Chodov za spolupráce s Domem dětí a mládeže 
„Bludiště“ v Chodově již třetí ročník krajské soutěže plastikových modelářů – žáků. Z této 
soutěže byli nominováni soutěžící na Mistrovství republiky žáků, které proběhlo ve dnech 18. 
– 19. června 2005 v Olomouci.  Na mistrovství republiky se nominoval i chodovák Radek Šíp. 
Ten se vrátil sice bez umístění, zato ale s množstvím dojmů a zkušeností, které jistě zúročí 
v další práci.    

Již tradiční akcí byla soutěž pod názvem Chodovská chmelnice. Zde je prioritní soutěž 
modelů letadel z počátku letectví, kdy tato letadla svým zjevem spíše připomínala drátěné vý-
plety chmelnic. Tato soutěž proběhla v chodovském KASSu dne 11.6.2005 a sjelo se na ni 
mnoho soutěžících ze širokého okolí, ale i z Pardubického  , Středočeského  , Plzeňského a Li-
bereckého kraje  a Prahy.  Sjela se téměř se téměř stovka soutěžících a přivezli bezmála 300 
modelů letadel,  techniky, ale i figurky a diorámy , které si mohli návštěvníci prohlédnout.  

Poslední velkou akcí, na které se významnou měrou podíleli členové klubu, bylo pořa-
datelství Mistrovství ČR v plastikovém modelářství, které proběhlo na výstavišti v Praze Ho-
lešovicích ve dnech 15.-16.9.2005. Tato prestižní akce s mezinárodní účastí měla velký ohlas 
mezi modelářskou veřejností a sjely se na ni stovky modelářů a nejméně 6.000 diváků. Mohli 
tak obdivovat asi 950 modelů.  Předsedou klubu byl JUDr. Jan Mikač, který již třetím rokem 
vykonává funkci předsedy odbornosti stavitelů plastikových modelů Svazu modelářů ČR.

  

Kynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub Chodov
 V roce 2005 měl klub celkem 43 členů, z toho 35 aktivních. Pravidelně byly pořádány 
zkoušky všestrannosti, zkoušky základního výcviku a také mezinárodní zkoušky. Již tradičně 
se členové klubu zúčastnili se svými psy oslav MDD v Chodově, ukázky výcviku předvedli 
také ve Vintířově a Novém Sedle. Pro úspěch z předchozích ročníků byla uspořádána další 
„Vo říškiáda“, které se zúčastnilo 22 pejsků.     . 
19. – 21.8. 2005 pořádal Český kynologický svaz Mistrovský republiky mládeže. Nejen Cho-
dov, ale celý Karlovarský kraj reprezentovala  členka chodovského klubu, Markéta Hauzrová. 
Po velmi dobrém výkonu obsadila krásné 6. místo ze 17 startujících mládežníků.
Ve dnech 22. – 23. 10. 2005 proběhlo v Bruntále MČR stopařů podle mezinárodního zkušeb-
ního řádu IPO-FH. Z Chodova se ho zúčastnil   předseda klubu , Miroslav Bezděk, se svým 
psem Broni z Javorové zahrady, a obsadili 7. místo.

Myslivecké sdružení Chodov - LomyMyslivecké sdružení Chodov - LomyMyslivecké sdružení Chodov - LomyMyslivecké sdružení Chodov - Lomy
      V počtu členů nedošlo ke změně, členskou základnu   tvořilo v roce 2005 pouze 14 členů. 
Ti  se podíleli na organizaci soutěže žáků základní školy v ul. Komenského ve sběru kaštanů a 
žaludů pro přikrmování zvěře, prováděli odčervení spárkaté zvěře. V květnu a v září proběhly 
v mysliveckém areálu a jeho okolí zkoušky vloh lovecky upotřebitelných psů velkých a ma-
lých plemen.   V průběhu lovecké sezóny bylo v honitbě Chodov- Lomy uloveno 21 prasat di-
vokých, 16 kusů srnčí zvěře, 19 lišek a 3 jezevci. Na společných honech byli uloveni 3 zajíci, 
5 bažantů, 9 kachen, 1 liška a 1 divočák. .V mysliveckém areálu často probíhají schůzky mla-
dých ochránců přírody, kterým je podle zájmu podáván výklad o myslivecké činnosti. Předse-
dou tohoto sdružení byl nadále Ing. Josef Štrudl a hospodářem Ing. Jan Kocián.
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Sbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů Chodov
   Ve vedení Sboru dobrovolných hasičů (dále SDH) nenastaly   žádné změny, jeho sta-

rostou byl   nadále pan Ladislav Zapf.  K 31.12. 2005 čítala členská základna   67 členů,  z če-
hož bylo 55 dospělých a 12 mladých hasičů. Členové základní organizace se po celý rok pod-
íleli na pořádání různých akcí, často i ve spolupráci s dalšími organizacemi v rámci  města i 
jeho okolí. 

Družstvo mládeže se zúčastnilo celkem deseti  soutěží a za nejvýraznější úspěch lze 
považovat celkovou výhru v nultém ročníku soutěže mládežnických kolektivů  Karlovarského 
kraje.   Jako již každý rok, díky obětavé práci vedoucího kolektivu pana Stanislava Šimrala, 
byl odměnou letní tábor, který strávili v malebném prostředí Opočna. 

Kolektiv žen měl v roce 2005 devět členek.  Vedoucím družstva byl František Le-
hečka, který družstvo zajišťoval zejména po technické stránce. Kromě sportovní činnosti, 
která je hlavní činností družstva, se členky aktivně zapojovaly do veškerého dění ve sboru. 
Výraznější úspěchy  přinesly  pohárové soutěže v Dalovicích, Jirkově a Chýši , kde obsadily 
shodně první místo.  V krajském kole požárního sportu, které se konalo v Klatovech, obsadilo 
družstvo druhé místo v Karlovarském kraji, stejně jako družstvo mužů.  

 Za jedním z největších úspěchů sboru v roce 2005 stojí také družstvo staré gardy (nad 
40 let),  které dokázalo zvítězit v pohárové soutěži v Jirkově.  
 Významnou součástí základní organizace je činnost prováděná zásahovou jednotkou, o níž 
píši v části Bezpečnost ve městě. 

 
 

ZO Českého zahrádkářského svazuZO Českého zahrádkářského svazuZO Českého zahrádkářského svazuZO Českého zahrádkářského svazu
V tomto roce nedošlo v chodovské základní organizaci ke změnám, jejími členy bylo 422 za-
hrádkářů hospodařících na 432 zahrádkách.  V tomto roce byla prodána většina pozemků do 
vlastnictví jednotlivých zahrádkářů. Předsedou ZO byl  pan Milan Černý.    

Obyvatelstvo
  
V roce 2005 se v Chodově :
narodilo        -  160 obyvatel  -  z toho  79 děvčat a 81 chlapců
zemřelo        -    95 obyvatel  -  z toho 52 žen a 43 mužů
přistěhovalo  -  404 obyvatel  -  z toho 223 žen a 181 mužů
odstěhovalo  -  419 obyvatel  -  z toho 219 žen a 200 mužů.
 
Složení a počet obyvatelstva k 31. 12. 2005
 
                               muži          ženy          celkem          %
do 6 let                     469           445               915           6
od 6 do 15 let           792           698            1 489         10
od 16 do 20 let         518           543            1 062           7
od 21 do 40 let      2 510        2 407            4 916         33
od 41 do 60 let      2 125        2 198            4 323         29
nad 60 let              1 009        1 334            2 343         15 
celkem                  7 423         7 625          15 048       100

 
 Počet obyvatel v Chodově vzrostl oproti loňskému roku o 50 osob. Počet přihlášených osob 
do Chodova klesl o 155 obyvatel, počet narozených dětí stoupl o 20 občánků, počet úmrtí 
klesl o 12 případů a  počet odhlášených obyvatel z Chodova stoupl o 116 osob. V roce 2005 
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bylo uzavřeno 90 sňatků, z toho 3 církevní. Nejstarším občanem Chodova byl muž, narozen 
18. 5. 1905. 
 
Zákonem č. 395/2005 Sb. se Parlament České republiky usnesl udělit výjimku ve výměně ob-
čanských průkazů občanům narozeným před 1. lednem 1936, pokud nemají ve svém občan-
ském průkazu vyznačenou dobu ukončení platnosti konkrétním datem. To znamená těm obča-
nům, kteří mají v občanském průkazu uvedeno "bez omezení".  S takovým občanským průka-
zem však nebude možné od 1. 1. 2006 cestovat do zahraničí. Proto byla  občanům, kteří bu-
dou chtít cestovat do států Evropské unie, doporučena výměna občanského průkazu, případně 
cestování s cestovním pasem.

Bydlení
Byty v majetku města
     Na základě usnesení Zastupitelstva města Chodova číslo 5Z-69-2004 ze dne 7.9.2004 byla 
od 1.1.2005 založena společnost s ručením omezeným Bytservis Chodov s.r.o., se sídlem 
Vítězná č.p.625, Chodov. Činnost příspěvkové organizace Bytservis Chodov byla ukončena 
30.06.2005.  

Správu  bytových  domů  v  majetku  města  Chodova  převzal od 1.1.2005 Bytservis  Chodov 
s.r.o.  K 31.12.2005 bylo spravováno celkem 580 nájemních  bytů a nebytových prostor v jed-
notlivých kategoriích takto:  I.kategorie 495,  II. kategorie   57 a  III.kategorie   22 , a dále 6 
podnikatelských  nebytových  prostor  se samostatným vstupem (situovaných v přízemí byto-
vých domů).

V průběhu roku 2005 byla podle zákona č. 72/1994 Sb. v platném znění zahájena privatizace 
bytových domů Osadní 671-672-673 a Budovatelů 679-680-681. 

Bytservis Chodov s.r.o. zajišťoval také správu 94 neprodaných bytů a nebytových prostor 
v prodaných domech.

K 31.12.2005 bylo  evidováno  celkem 499 žádostí o přidělení bytu z toho: 

156 žádostí na byt o velikosti 1+1
254 žádostí na byt o velikosti 1+2
  89 žádostí na byt o velikosti 1+3

V roce 2005 bylo přiděleno  6  bytů  I. kategorie  o  velikosti:
1+2 -3 byty  a 1+3 -3 byty 

Formou podání nejvyšší nabídky byly prodány 2 volné městské byty v prodaných domech.

     Výše celkových dluhů  na nájemném a  službách spojených s  užíváním bytů, nebyto-
vých   prostor  a   ubytoven  činil k 31.12.2005 celkem 7.008.175,-Kč. 

     Celkové  výnosy  spojené  se  správou  bytových  domů a ubytovny v majetku města či-
nily cca 9.469.000,--Kč.  

Bytservis Chodov, s.r.o.  vynaložil   na zajišťování správy ,  údržby a oprav  bytových 
domů a ubytovny v roce 2005   cca 12.544.000,--Kč. V průběhu roku   byly realizovány větší 
opravy bytových domů Poděbradova č.p.702 a  ČSA č.p.688-689,  zahrnující opravu balkónů, 
statické kotvení panelů a betonových fasádních prvků, opravy spár a nátěry fasád. Dále byly 
realizovány stavební úpravy šesti bytových jednotek na základě rekolaudace stávající uby-
tovny pro matky s dětmi v domě ČSA 688-689.
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Ostatní byty
 

Realitní kancelář pana Miroslava Kupce, Domino, spravuje již od roku 2002 161 nájemních 
bytů v domech U Koupaliště 808 a 809, které jsou majetkem pana Kupce a 951 bytů v podílo-
vém vlastnictví. V roce 2005 bylo dokončeno zateplení fasád domů    U Porcelánky 863-864 a 
853, v ulici U Koupaliště, čp. 804 byla provedena výměna oken.  

V počtu bytů, které byly ve správě stavebního bytového družstva Rozvoj a Bytových služeb 
s.r.o. Sokolov, nedošlo ke změnám. V průběhu roku pokračovaly početné stavební úpravy 
v bytech, zejména výměny bytových jader  na náklady vlastníků. 

 

Rodinné domy
                                                          
V tomto roce bylo zkolaudováno   několik nově postavených rodinných domů:  č.p. 1115 
v Husově ulici ,  č.p. 1102 a 1118  v Poděbradově  ulici,   č.p. 1120 v Nejdecké  ulici,  č.p. 
1122 v Nerudově ulici, č.p. 119 ve Staré Chodovské a  bytový dům č.p. 1121  v Karlovarské 
ulici.
                                                        

Životní prostředí

Hluk, čistota ovzduší
  V tomto roce nedošlo k žádné události, která by ovlivnila životní prostředí Chodova a jeho 
okolí. 
 

Skládka domovního odpadu
      V průběhu roku 2005  došlo opět k rozšiřování působnosti společnosti Chotes,s.r.o., ze-
jména v odvozu tříděného odpadu  např. v Tatrovicích, Dolních Nivách, Oloví a Bublavě. 
Nyní společnost zajišťuje odvoz tříděného odpadu ze 17 měst a obcí regionu. Další rozšíření 
se očekává i v roce 2006. Zvýšený zájem o služby v oblasti svozu tříděného odpadu ovlivnilo 
mimo jiné i získání akreditace společnosti EKO-KOM, a.s., která přináší obsluhovaným ob-
cím finanční zvýhodnění. 
     V Chodově bylo vytříděno o 66% odpadu více než v roce 2004 a to 161,17 t papíru, 84,5 t 
skla a 58,39 t plastu, tj. celkem 304,06 tun tříděného odpadu. Dále bylo od občanů Chodova  
v roce 2005 odvezeno 2 584 tun komunálního a 861 tun ostatního (zejména objemného) od-
padu. Celkově Chotes svezl z regionu přes 460 tun tříděného a 11 810 tun ostatního odpadu. 
V Chodově byla dále téměř dokončena obměna nádob na komunální odpad, které jsou nyní 
vzhlednější, plastové a jsou ve vlastnictví Chotesu.

V září 2005  byl pro středisko údržby komunikací zakoupen lehký nákladní automobil Merce-
des – Benz Sprinter se sedmimístnou kabinou a sklápěcí korbou.
  Společnost zaměstnávala v roce 2005 v hlavním pracovním poměru 40 zaměstnanců a 
v rámci veřejně prospěšných prací 5 osob. Obrat společnosti činil téměř 50 mil. Kč.

  

Veřejná zeleň
  V roce 2005 byla provedena výsadba nové stromové aleje ve Školní ulici . Celkové náklady 
se vyšplhaly na 518.000,-Kč.  Bylo zde  vysazeno 31 ks akátů a jako podsadba 1760 ks hlo-
hyně. Finance na obnovu dřevin získalo město od firmy Lidl jako náhradu za ekologickou 
újmu při kácení stromů v areálu své prodejny v Nádražní ulici. 
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Také v tomto roce byla veřejná zeleň ve městě udržována firmou Gardena. Jenom na sekání 
trávy bylo vynaloženo  téměř  4,4 mil. Kč. 

Technická vybavenost města

V rámci oprav komunikací a chodníků byla provedena mimo jiné rekonstrukce komunikací 
v ulicích Obránců míru, Osadní, Budovatelů a ČSA, dále výměna obrubníků v ulici ČSO, 
zpevnění krajnic a úprava příkopu ve Staré Chodovské, rekonstrukce chodníku v Poděbradově 
ulici, rekonstrukce části chodníku v ulici U Porcelánky, plochy pod prodejnou TIPO a mnoho 
dalších. V průběhu roku byla provedena také rozsáhlá oprava 2 mostů v Tovární ulici. Zrekon-
struováno bylo také veřejné osvětlení v Husově ulici (č.p.739 – 750) a rozšíření se dočkala 
také vánoční výzdoba. Byly  zakoupeny  a  instalovány  nové  prvky  ve  Školní ulici a přede-
vším světelná fontána se zvonkohrou na kašně na Staroměstské ulici.
 

Bezpečnost ve městě

Městská policie
 
     Početní stav strážníků Městské policie Chodov (dále MP) byl ke konci roku  1+17, čili zá-
stupce velitele - Ladislav Staněk, 16 strážníků pro výkon služby a jedna strážnice na mateřské 
dovolené. 
JUDr. Jan Mikač, který byl velitelem MP řadu let (od kdy?) , skončil pracovní poměr na 
vlastní žádost k 31.7.2005. Usnesením zastupitelstva města byl řízením MP pověřen od 
19.9.2005 zastupitel, stávající místostarosta,pan Josef Kertész.
    Od ledna bylo nově otevřeno Středisko prevence kriminality, jehož činnost je řízena panem 
Staňkem.  Středisko se, kromě přednáškové činnosti pro školy a školská zařízení, věnuje také 
spolupráci s rodiči v oblasti prevence při výchově dětí a mládeže a informačnímu servisu o 
specializovaných poradenských a preventivních zařízeních v regionu. Pro veřejnost bylo stře-
disko otevřeno každé pondělí a středu od 13,00 do 17,00 hodin . 
 
    Městský kamerový systém fungoval v tomto roce  již naplno, v činnosti bylo 8 kamerových 
bodů. Ke konci roku se podařilo zrealizovat zdvojení monitorovacího stanoviště městského 
kamerového systému (jedno je obsluhováno policisty PČR, druhé je ve služebně MP Chodov) 
a tak mohla MP začít plnit své úkoly v problematice veřejného pořádku, jako například odklá-
dání nebezpečného odpadu mimo vyhrazená místa, znečišťování veřejného prostranství, van-
dalismus a další. Systém byl nápomocen při odhalování vandalů, nezletilých kuřáků, vý-
tržníků s pyrotechnikou, ale také pomohl k vylepšení taktiky příjezdu na místo ohlášené udá-
losti. V příštím roce by měl být kamerový systém dále vylepšen osazením infrazářičů na vyty-
povaných místech. Průběžně byl také využíván mobilní kamerový bod pro potřebu výkonu 
služby MP Chodov.   
   Ukazatele výslednosti činností zabezpečovaných strážníky MP  byla srovnatelná s předcho-
zím rokem (např. pokuty- 981, botičky nepovoleně parkujícím vozidlům – 618, poskytnutí 
první zdravotní pomoci – 43, umístění psů do útulku – 34).   Výrazně více bylo přestupků – 
2677 oproti 2 230 v roce 2004. Pokuty za přestupky byly uděleny ve výši 216 500 Kč, za od-
tahy nepovoleně parkujících vozidel  pak ve výši 150 965 Kč. V průběhu let došlo ke snížení 
počtu přestupků chovatelů psů – v roce 2001 jich bylo řešeno 283, v tomto roce 59.
Velmi úzce spolupracovali strážníci MP Chodov s policisty OO PČR Chodov a tak se jim 
podařilo zadržet 14 hledaných osob, 18 pachatelů trestných činů a také zjistit a předat k řešení 
PČR 20 trestných činů.  
 I v tomto roce vykonávala MP Chodov svoji činnost ve Vintířově, kde byly v největší míře 
zaznamenány přestupky v dopravě a veřejném pořádku.   
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Policie ČR
 V roce 2005 prošetřilo Obvodní oddělení Policie České republiky (dále OOP) 518 trestních 
oznámení, z nichž se podařilo objasnit cca 67%   činů. Tato výslednost po dlouhé době nevy-
nesla OOP Chodov velmi dobré hodnocení  v rámci Okresního ředitelství policie ČR Sokolov  
. V průběhu roku bylo policisty řešeno 1345 přestupků, z nichž 759 bylo řešeno blokovými  
pokutami (za ně bylo vybráno 370 350,-Kč) a 236 přestupků bylo oznámeno k projednání 
správnímu odboru Městského úřadu Chodov. Z důvodu nezjištění pachatele bylo odloženo 
246  přestupků. Nadále přetrvává majetková trestná činnost .  

OOP Chodov, jehož vedoucím byl kpt. Ladislav Šimko,  se potýká již několik let s podstavem 
policistů. Z plánovaných 26 bylo ve službě pouze 23 , včetně vedoucího a zástupce vedou-
cího.

 

Požární ochrana
                                                            

Chodovská požární jednotka byla nadřízenými orgány kladně hodnocena  v části represe, tak 
v ostatních částech týkajících se požární ochrany  . Dle analýzy požárovosti byla v územní pů-
sobnosti Chodova způsobena v roce 2005 přímá škoda požárem ve výši 919,8 tis.Kč a 
uchráněny byly hodnoty za 2 860 tis. Kč.  

Smluvně zajišťovala chodovská JPO II požární ochranu také pro obce   Jenišov a Božičany a 
dále ve společnosti Chodos Chodov s.r.o. Nadále také trval smluvní vztah se  společností Sa-
ter Chodov spol.s.r.o o likvidaci nebezpečných látek, které nashromáždí JPO II svou zásaho-
vou činností.  

V roce 2005 vyjela jednotka požární ochrany II SDH Chodov celkem 142 krát, z toho 
bylo 52 požárů, 9 dopravních nehod, 30 živelných pohrom (srpnová a prosincová vichřice), 8 
úniků nebezpečných chemických látek, 33 technických havárií, 7 planých poplachů a výjezdů 
v rámci cvičení.  

Ke kurióznějším výjezdům patřilo vyprošťování osobního automobilu, ale také  kozla, 
z chodovského potoka .  

Jednotka požární ochrany obce Chodov čítala k 31. 12. 2005 celkem 28 členů, z čehož 
22 členů bylo  vázáno dohodou o pracovní činnosti. V tomto roce bylo nakoupeno vybavení 
zásahové jednotky v hodnotě cca 370 tis. Kč.  (např. zádové vakuové dlahy, 6 ks nových ra-
diostanic, přetlakový ventilátor, motorová pila, záchranná lana, regály a další  ) . 

Preventivně  bylo v průběhu roku provedeno několik kontrol dodržování předpisů o 
požární ochraně na městském úřadu a vedení dokumentace města a také revize hasících pří-
strojů a požárních vodovodů v objektech, které jsou  majetkem Města, dále v budovách  TJ 
Spartak Chodov, GE-Capital Bank, ČSOP a ŠAKu Chodov.  V rámci preventivně výchovné 
činnosti bylo provedeno 80 exkurzí pro děti z mateřských, základních  i speciálních škol, pro 
studenty obchodní akademie a klienty denního stacionáře a také dvě besedy v klubech dů-
chodců. Již tradičně proběhl také Den otevřených dveří SDH Chodov.   
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Bezpečnostní rada města

Dle pracovního plánu na rok 2005 zasedala Bezpečnostní rada města (dále BR) celkem čtyři-
krát. Na svých jednáních jmenovala nového člena BR , pplk. JUDr. Ladislava Reismüllera,   
rozpracovala vybrané úkoly pro Krizový plán Karlovarského kraje a zpracovala přehled spo-
jení na ostatní bezpečnostní rady v Karlovarském kraji, projednala používání krizových tele-
fonů, zabývala se mimořádnou událostí (vichřicí koncem července), ochranou utajovaných 
skutečností a hospodářskými opatřeními pro krizové stavy.  
Složení BR v roce 2005:

tajemník: BR: Martina Svobodová, 

členové:  Ing. Josef Hora (starosta), Stanislav Pochman (místostarosta), Josef Kertész ( místo-
starosta a velitel MP Chodov), Ing.Robert Franče (tajemník MěÚ),  Jiří Kiss (velitel jednotky 
požární ochrany Chodov),  mjr. Bc. Jaromír Homolka (zástupce Hasičského záchranného 
sboru Karlovarského kraje, územní odbor Sokolov) a pplk. JUDr. Ladislav Reismüller (zá-
stupce Policie ČR, Sokolov).

Zdravotnictví

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři
                  

   Zdravotnictví ve spádové oblasti Chodov zůstalo v roce 2005 beze změn v legislativě i v po-
čtu zdravotnických zařízení a tím i v rozsahu poskytovaných  zdravotnických služeb. Ve spá-
dové oblasti působilo cca  27 zdravotnických zařízení, z nichž jedním je Poliklinika Chodov.  
V tomto zařízení jsou všechny zdravotnické služby jako činnosti zprivatizovány, s výjimkou 
služby první pomoci a malých úvazků ambulance ORL a internisty. Ve městě ordinovali 4 
praktičtí lékaři ( na poliklinice: MUDr.Korejs, MUDr.Musil a MUDr. Cháma,  ordinace 
MUDr. Mestických byla po ukončení nájemní smlouvy z důvodu jejího porušování pře-
místěna do budovy bývalé 9. MŠ v ul. U Porcelánky), 4 dětští lékaři (MUDr. Farka, MUDr. 
Skalková, MUDr. Jandová a MUDr. Bělová – všichni na poliklinice), ortoped, 2 chirurgové, 5 
zubních lékařů (na poliklinice MUDr. Hosnedlová, Eliášová a Pachta, v soukromých objek-
tech MUDr. Maxová a MUDr. Tomášek), gynekolog (MUDr. Beníšek – na poliklinice), kožní 
lékař, laborantka, oční lékař, ortoptická sestra, několik logopedů, otorinolaryngolog a  interni-
sta.  V ulici 1.máje fingovala soukromá rehabilitační ambulance  MUDr. Klímové a další 
v budově bývalé 7.mateřské školy ve Dvořákově ulici.

Lékárny
 Ve městě fungovaly tři soukromé lékárny – v Čapkově ulici a ve Staroměstské ulici to byla 
lékárna Čtyřlístek a v Tovární ulici, v sousedství polikliniky, působila H.D.R.  Lékárna Pan-
acea,  s. r.o. 
  

Pohotovostní služba
 Ve městě fungovala  lékařská služba první pomoci (dále LSPP), i nadále s omezením provozu 
oproti minulým letům – v  pracovních dnech byla zajištěna od 17,00 do 22,00 hodin , v sobotu 
od  9,00 do 22,00 hodin  a v neděli a o svátcích od 10 do 20 hodin. Do domácností lékař LSPP 
nevyjížděl,  pacienti, kteří se nemohli do ordinace dostavit, byli odkázáni na záchrannou 
službu . LSPP nebyla dotována státními prostředky, její zajištění  bylo plně hrazeno z pro-
středků města Chodova. 
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Sociální péče
V roce 2005 vyplatil Městský úřad Chodov na dávkách celkem 34 225 476 Kč, což bylo o cca  
3,8 mil. Kč méně než v předchozím roce. Snížil se i počet příjemců dávek. Zatímco v r. 2004 
bylo  dávkami  měsíčně   zabezpečováno cca 1 170 klientů, v roce 2005 to bylo měsíčně  cca 1 
050 klientů. Je to poprvé od r. 1991, kdy došlo k poklesu jak v počtu příjemců dávek, tak ve 
výši vyplacených finančních prostředků.

Tento pokles souvisí  s mírou  nezaměstnanosti v mikroregionu (ta v průběhu roku mírně po-
klesla -  v lednu 15,49 %, v červnu 13,76 %, v prosinci 14,31 % ), ale také se zpřísňujícími se 
podmínkami pro přiznávání dávek sociální péče.

 
Domov-penzion pro důchodce
Domov – penzion pro důchodce (dále DPD) provozoval i nadále jeho zřizovatel – Karlovar-
ský kraj prostřednictvím své příspěvkové organizace Okresní ústav sociálních služeb Sokolov. 
Od 1.1.2005 nastoupila do funkce vedoucí paní Dana Junková, která dříve pracovala ve stejné 
funkci v Penzionu pro seniory v Sokolově.

Toto zařízení se 102 garsoniérami a 16 byty o velikosti 1+1 poskytovalo bydlení 132 klien-
tům. DPD zajišťoval pro klienty také další služby – stravování (ve vlastní kuchyni bylo připra-
vováno 1 jídlo denně), praní a žehlení prádla a také pečovatelské a základní ošetřovatelské 
úkony. Klienti měli dále možnost využívat podle své volby i služby poskytované cizími sub-
jekty (pedikúra, kadeřnictví, rehabilitace, rekondiční cvičení) a zúčastňovat se řady akcí, které 
zaměstnanci DPD připravovali  a zajišťovali – výlety, kulturní vystoupení, besedy, nabídka 
kurzů a další. 

DPD zaměstnával 17 zaměstnanců, včetně vrátných, kteří ve vrátnici zajišťovali bezpečnost 
klientů v době od 18 do 06 hodin. 

V průběhu roku pracovní skupina komunitního plánování sociálních služeb prověřovala mo-
žné varianty provozování DPD po  převzetí zřizovatelských funkcí městem Chodov od Karlo-
varského kraje. V důsledku dalšího prodloužení schvalovacího procesu nového zákona o so-
ciálních službách pracovní skupina navrhla, aby DPD nebyl městem k 1.1.2006 převzat. 

 

Kluby důchodců
 Oba kluby zajišťovaly svoji činnost pod vedením paní Danuše Paštikové a paní Jaroslavy 
Schmidové.

Pečovatelská služba
Pečovatelskou službu v Chodově zajišťovala Poliklinika Chodov. Sortiment poskytovaných 
služeb spočíval v rozvozu obědů a občasném nákupu potravin. Tuto službu využívalo  70 
klientů. Pro zajištění rozvozu obědů byl v tomto roce zakoupen automobil Volkswagen 
Caddy, který byl vybaven zařízením na udržení teploty přepravované stravy (podle předpisů 
musí mít +63° C).    

 
Péče o staré  a nemocné občany
V průběhu roku byly pro seniory města připravovány různé kulturně-společenské a sportovní 
akce. Na jejich organizování se podílely základní školy, mateřské školy, Dům dětí a mládeže 
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Bludiště, Městská knihovna Chodov, ZO Svazu postižených civilizačními chorobami,  kul-
turní výbor penzionu, stacionář, městský záchranný systém, Kulturní a společenské středisko  
a další . Více akcí bylo uskutečněno v měsíci říjnu, v rámci seniorských dnů. Konal se i tra-
diční ples seniorů, na kterém tentokrát vystoupili Pavlína Filipovská a Karel Štědrý.

Protože od nového roku již v Chodově nebyla v provozu sauna a bazén, zajistil MěÚ pro se-
niory jedenkrát v měsíci návštěvu  sokolovského bazénu. Náklady na dopravu hradilo město 
ze svého rozpočtu, ostatní náklady si hradili návštěvníci sami. Ze strany seniorů byl o plavání 
zájem.

V roce 2005 se jeden chodovák dožil významného výročí – pan Josef Kleissner oslavil 100 
let. Při této příležitosti byl jubilant  přijat starostou města v  obřadní síni  .
Dalších  16 občanů Chodova se dožilo 90 a více let. Při těchto významných výročích vykoná-
val starosta, případně místostarosta, se zástupcem   odboru sociálních věcí a zdravotnictví  ná-
vštěvu v domácnosti oslavence s předáním dárku.

Osoby se zdravotním postižením měly v průběhu roku možnost využít služeb  Agentury 
osobní asistence a sociálních poradenství, o.p.s. – pí Janurová, která 1x v měsíci zajišťovala
v Chodově poradenskou činnost.

Péče o rodinu a děti
     Ani v roce 2005   se úředníci nevyhnuli  přijímání opatření podle zákona o rodině tam, kde 
byly zjištěny problémy při výchově dětí.  Odbor sociálních věcí a zdravotnictví provedl s ro-
diči a dětmi celkem 35 výchovných pohovorů, uložil 1 napomenutí, stanovil 3 dohledy nad vý-
chovou dětí a ve 2 případech podal podnět k trestnímu  stíhání rodičů. Zástupce odboru se ve 
33 případech zúčastnil výslechu nezletilců na Policii ČR nebo v přestupkové komisi.

Neomluvená absence chodovských dětí, které plnily povinnou školní docházku, se v r. 2005 
zvýšila cca o 150 hodin. Jednotlivé školy vykázaly u dětí s trvalým pobytem v Chodově cel-
kem 1 601 neomluvených hodin –   ZŠ v Komenského ulici – 286,  ZŠ ve Školní ulici – 82, 
ZŠ v Husově ulici – 748 a Základní škola praktická a základní škola speciální – 485 hodin.

Sociální služby
V rámci komunitního plánování sociálních služeb (dále KPSS) se prohloubila spolupráce 
města s poskytovateli i s uživateli sociálních služeb. 8.listopadu proběhla ve společenském 
sálu KASS Chodov  akce „Prezentace sociálních služeb“, na které měli občané města možnost 
seznámit se s nabídkou služeb, které jsou  ve městě poskytovány a se zástupci poskytujících 
organizací. Nabídku služeb zde prezentoval Denní stacionář Mateřídouška, Domov-Penzion 
pro důchodce, Poliklinika-Pečovatelská služba, kluby důchodců, o.s. Útočiště, o.s. Khamoro, 
o.s. Kotec a Farní charita. Pozvání na akci přijaly a své výrobky a zboží přijely nabídnout také 
Chráněné dílny Sokolov a Protetika Sokolov. Akci navštívilo okolo 250 lidí, což  bylo s ohle-
dem na její zaměření vcelku potěšující. 

Pracovní skupina KPSS zveřejňovala pravidelně  informace o své činnosti  ve Zpravodaji 
města Chodova a také na webových stránkách města.

Stacionář Mateřídouška
Také toto zařízení je zřízeno Karlovarským krajem a provozováno prostřednictvím své pří-
spěvkové organizace Okresní ústav sociálních služeb Sokolov. Jeho vedoucí byla nadále paní 
Věra Bráborcová. V roce 2005 oslavil stacionář 15. výročí svého založení. K této významné 
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události byl připraven kulturní program s názvem „Podzimní jablíčkové povídání a zpívání“ 
pro rodiče klientů i pozvané hosty z řad sponzorů, zřizovatele, města apod. Do stacionáře do-
cházelo v tomto roce 28 klientů a 3 klienti na ranou péči a poradenskou činnost. V červnu se 
uskutečnil „Den otevřených dveří“, který měl umožnit veřejnosti blíže se seznámit s činností 
zařízení. Tento rok byla věnována zvýšená pozornost rehabilitační péči a polohování klientů. 
Pro všechny klienty s kombinovaným postižením se podařilo získat ve spolupráci se speciali-
zovanou firmou z Teplic individuální ortézy na míru pro leh a sed. Úvazek fyzioterapeutky 
byl navýšen na dva dny v týdnu. Díky sponzorským darům mohlo  být zakoupeno vodní vyhří-
vané rehabilitační lůžko. Nově byla zavedena taneční a pohybová terapie. Stacionář  nadále 
prezentoval svoji činnost prostřednictvím vlastního časopisu   Porozumění a nově zřídil své 
internetové stránky. Velký důraz byl kladen na zavádění standard kvality sociálních služeb. 
Zaměstnanci byli proškolováni v nových trendech přímé péče o klienty a v managementu. Sta-
cionář se aktivně účastnil na komunitním plánování sociálních služeb v Chodově . Někteří 
klienti a rodiče se podíleli na natáčení cyklu pořadů o sociálních službách v našem městě, 
které zajišťovala chodovská kabelová televize. Činnost stacionáře byla prezentována i v regio-
nálním tisku (Sokolovský deník, Sokolovský týdeník), ale také v celostátním tisku (Mladá 
fronta, Právo, Mentální retardace, Regenerace). V rámci seniorských dnů připravili klienti vy-
stoupení a dárky. V rámci poradenské činnosti pro rodiče byly pořádány přednášky na téma: 
psychohygiena, relaxace, život s mentálně postiženým dítětem a jeho úskalí. Cyklus přednášek 
bude pokračovat i v dalších letech, neboť se setkal s kladným ohlasem. 
Mezi nejdůležitější akce tohoto roku patřila vystoupení klientů (festival „Souznění“ v K. Va-
rech , akce „Srdce slabším“ ve Stříbrné a v Kraslicích, v Praze v Galerii Cesty ke světlu ma-
líře Zd. Hajného, v  partnerském zařízení v Německu  - speciální škola nedaleko Weidenu a    
v KASSu v rámci „Dne sociálních služeb města Chodova“), prezentace výrobků klientů sta-
cionáře v městské galerii v DDM a také dva výlety - návštěva železničního muzea v Lužné u 
Rakovníka a každoroční výlet do termálního bazénu v Německu .
  

Školství
Od 1.ledna 2005 vstoupil v platnost nový školský zákon – zákon č.561/2004 Sb., o předškol-
ním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), na který 
teprve v průběhu roku   postupně navázalo cca 27 prováděcích předpisů . Jejich absence na za-
čátku roku způsobila zmatky mimo jiné i ve školním a závodním stravování -  učitelé se ne-
mohli  stravovat ve školních jídelnách za stejných podmínek jako dosud, neboť nebylo noveli-
zováno nařízení Ministerstva financí ČR o závodním stravování a nevyšla vyhláška Minister-
stva školství,mládeže a tělovýchovy ČR o školním stravování. Významnou změnou bylo pře-
nesení rozhodovací pravomoci o stanovení výše úplaty za předškolní vzdělávání a úplaty ve 
školní družině. Dosud perfektně fungující systém plateb příspěvků na neinvestiční náklady , 
spravovaný městským úřadem, musel být opuštěn a veškeré pravomoci a agendy byly přene-
seny na ředitele škol. Další novou povinností se stalo zřízení školských rad při základních a 
středních školách a tak rada města s účinností od 1.5.2005 zřídila školské rady při všech zá-
kladních školách a také při Speciálních školách Chodov a vydala Volební řád školské rady.  
  Školská rada je orgán školy umožňující zákonným zástupcům  nezletilých  žáků,  zletilým  
žákům  a  studentům,   pedagogickým  pracovníkům,  zřizovateli a dalším osobám podílet se 
na správě školy. Školskou radu zřizuje zřizovatel, který zároveň stanoví počet jejích členů a 
vydá její volební řád. Třetinu členů školské rady jmenuje zřizovatel, třetinu volí zákonní zá-
stupci nezletilých žáků (dále ZZNŽ) a zletilí žáci a studenti a třetinu volí pedagogičtí pracov-
níci (dále PP) dané školy. K 1. 11. 2005 byly ustanoveny školské rady při všech základních 
školách v Chodově. Funkční období členů školských rad je tři roky. Jejich složení bylo násle-
dující:
 
ŠR při ZŠ Chodov, Komenského 273, okres Sokolov
za zřizovatele: Ing. Vlasta Kociánová, Jiří Tureček.
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za PP: Mgr. Alena Chrenková, Iveta Wágnerová (náhradníci - Mgr. Jaroslava Chmelenská, 
Iveta Vlasáková, Stanislava Kubíková)
za ZZNŽ: Mgr. Marta Pincová, Monika Mühlhauserová (náhradníci: Ilona Klášterková, Miro-
slava Netíková, Lada Kaminská)
 
ŠR při ZŠ Chodov, Školní 697, okres Sokolov
za zřizovatele: Lubomír Suk, Josef Pojar
za PP: Iveta Krásná, Mgr. Hedvika Hanáčková (náhradníci - Mgr. Zdeňka Švecová, Ivana Pa-
welková)
za ZZNŽ: Kateřina Kováříková, Pavel Tóth (náhradníci - Josef Dražovský, Josef Šíma)
 
ŠR při ZŠ Chodov, Husova 788, okres Sokolov
za  zřizovatele: Martina Brožová, Stanislav Pochman
Za PP: Mgr. Blanka Stojanová, Mgr. Stanislava Hauzrová (náhradníci - Mgr. Lenka Hru-
šková, Pavel Beneš) 

za ZZNŽ: Lenka Jehlíková, Marcela Picková (náhradníci - Ivana Vacková, Eva Virtelová)
 
ŠR při Základní škole praktické a základní škole speciální Chodov, okres Sokolov
za zřizovatele: Josef Kertész
za PP:  Zdeňka Chomoutová (náhradník - Mgr. Lenka Prokopičová)
za ZZNŽ:  Ing. Zdeněk Cvach  (náhradníci - Věra Horváthová,  Monika Hrbková,  Růžena De-
meterová,  Michaela  Větrovcová, Šárka  Stezková)
Konec školního roku patřil několika již tradičním akcím, při nichž se starosta města, Ing. Jo-
sef Hora , setkal se žáky a učiteli. Dne 28.6.2005 proběhlo v zasedací místnosti městského 
úřadu slavnostní „vyřazení“  žáků končících docházku do základních škol v Chodově před-
áním pamětních listů.  Následující den přijali pozvání starosty města ti učitelé, kteří po mnoha 
letech opouštěli svá místa ve školách a odcházeli do důchodu. Ze ZŠ v Komenského ulici to 
byly Růžena Slavíková, Jiřina Brožová a  Bedřiška Štěpánová (vychovatelka ŠD) a ze ZŠ 
v Husově ulici paní Helena Wohlrábová (vedoucí vychovatelka ŠD). Spolu s nimi přišli ředi-
telé obou škol – Mgr. Pavel Vlasák a Mgr. Ladislav Stojan. Za město se tohoto setkání zúčast-
nili pánové  Kertész a Pochman a Mgr. Sarkányová. 

Poslední den školního roku patřil , také již tradičně, setkání starosty města v obřadní síni s 
těmi vycházejícími žáky, kteří školní lavice opouštěli s vyznamenáním.

V roce  2005 si chodovské školství připomnělo 60.výročí obnovení českého školství ve městě. 
Oslavě tohoto výročí předcházela důkladná příprava – v průběhu roku byla Mgr. Sarkányovou  
shromažďována   data z kronik, archivů a z paměti pamětníků za účelem vydání souhrnné bro-
žury o vývoji českého školství ve městě od roku  1945 . Brožura, v níž nechybějí vzpomínky 
poválečných kantorů, slovo starosty města ani perličky ze současných školních lavic a fotoga-
lerie, byla vydána pod názvem Od kalamáře k počítači. Základní škola v Komenského ulici 
(jako nástupce nejstarší chodovské školy) se dne 7.10. ujala zorganizování Dne otevřených 
dveří ( prohlídka všech prostor školy v obou budovách, občerstvení ve školních kavárničkách,  
ukázky výuky a  prací žáků, nahlédnutí do historie), kterého využilo více než 300 lidí,  a v so-
botu 8.10. také hlavního programu  oslav tohoto výročí – odpoledního setkání bývalých i sou-
časných pracovníků chodovských škol s představiteli města, zpestřeného zdařilým kulturním 
programem v podání žáků školy.  Závěr oslav patřil příjemnému společenskému večeru s hud-
bou k poslechu i tanci ve velkém sálu KASS, na němž se setkalo 160 lidí, které spojují slova 
Chodov a škola.   

 
4. října byla slavnostně předána do užívání tělocvična ZŠ ve Školní ulici po rekonstrukci, jejíž 
součástí byla výměna podlahy za palubovou, kompletní rekonstrukce sociálních zařízení a ša-
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ten. Při této příležitosti byl sehrán přátelský turnaj v basketbalu , při němž se utkalo družstvo 
poslanců Parlamentu ČR s družstvy pedagogů a  zaměstnanci města.
Družstvo poslanců reprezentovali pánové: Lubomír Suk, PhDr. Walter Bartoš,  Ing. Petr Brat-
ský, Ing. Jiří Papež, Libor Ježek, doplněni o Václava Seberu ( basketbalový rozhodčí )  a Petra 
Karbulku (chodovská organizace ODS).

Rokem 2005 byla ukončena finančně náročná obměna školního nábytku ve všech typech škol 
a školských zařízení, které město Chodov zřizuje. V tomto roce byl firmou Kecip, s.r.o. z Klá-
šterce nad Ohří  dodán nábytek za celkem 1,82 mil. Kč bez DPH (v rámci této akce byla také 
zrekonstruována a nově vybavena učebna chemie v ZŠ ve Školní ulici).

      

Mateřské školy
Rok 2005 byl prvním rokem fungování příspěvkové organizace po sloučení čtyř původních  
mateřských škol do jednoho subjektu, jehož ředitelství bylo v Nerudově ulici a měl tři odlou-
čená pracoviště – U Koupaliště a ve Školní a Zahradní ulici. V dubnu proběhl na základě po-
žadavku zastupitelstva města konkurs na obsazení funkce ředitelky mateřské školy, z něhož 
vítězně vyšla dosavadní ředitelka, paní Jana Piklová. Ta byla do funkce jmenována radou 
města ke dni 1.5.2005. Mateřská škola  zaměstnávala v tomto roce 29 učitelek a 23 provo-
zních zaměstnanců. Celková kapacita 400 míst byla téměř naplněna, do MŠ bylo k docházce 
zapsáno 370 dětí, z toho 17 s odkladem školní docházky. Z celkového počtu 16 tříd bylo 
v provozu jen 15, jedna třída v Zahradní ulici byla využívána jako tělocvična. Potvrdilo se 
očekávání města, že vedení takto vzniklé organizace bude efektivnější a  pružnější.                                                                                                                               
Úplata za předškolní vzdělávání (jak je v souladu s novým školským zákonem příspěvek zá-
konných zástupců dítěte na neinvestiční náklady nazýván)  byla ředitelkou školy stanovena 
pro období školního roku 2005-2006 na 300,-Kč měsíčně. 

V areálu v Zahradní ulici byly zrušeny terasy dvou pavilonů, opraveny chodníky a vstupy do 
pavilonů a vyměněny vchodové dveře. Celkovou opravou prošel také plot okolo celého areálu. 
V budovách MŠ v ulici U Koupaliště byla provedena celková rekonstrukce rozvodů vody ve 
správním pavilonu a v 1.třídě a dále vyměněna umyvadla v předškolní třídě. V celém areálu 
byly nainstalovány termoregulační ventily. V Nerudově ulici byla dokončena oprava fasády 
II.pavilonu, vyměněny troje vchodové dveře a další. Ve všech pracovištích byla v tomto roce 
dokončena obměna školního nábytku v rámci zakázky řízené městem Chodov a realizované 
firmou Kecip. 

 

Základní školy
Počet základních škol zůstal nezměněn. Úplata za školní družinu byla řediteli  škol stanovena 
jednotně na 50,-Kč měsíčně. Ve školním roce 2004/2005 navštěvovalo chodovské  základní 
školy  1590   žáků, což je  o 128 žáků  méně  než  v  předchozím školním roce, a do speciál-
ních škol nastoupilo 110 žáků (více o 8 – včetně pomocné školy a přípravné třídy). Ve všech 
základních školách probíhala výuka podle vzdělávacího programu Základní škola, doplněného 
na 1.stupni o program Tvořivá škola.  Samozřejmou součástí vzdělávacího procesu ve všech 
základních školách byla účast žáků na řadě kulturních akcí  pořádaných v rámci systému Mlá-
dež a kultura chodovským KASSem, Základní uměleckou školou Chodov a dalšími organiza-
cemi, stejně jako pravidelná spolupráce s policisty, hasiči, městskou knihovnou a městkou po-
licií.

Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273
Ředitelem   školy  byl nadále Mgr. Pavel Vlasák. Tuto školu navštěvovalo 646 žáků, , z nichž 
74 dojíždělo z jiných obcí . O jejich vzdělávání se staralo 37 učitelů a 4 vychovatelky. Věkový 
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průměr pedagogů školy byl 43,3 let.  Školu po ukončení pátého ročníku opustilo a studium ví-
celetého gymnázia  začalo  13 žáků. Povinnou školní docházku ukončilo 68 žáků devátých 
tříd a dalších 5 z nižších ročníků.  Do školní družiny, v níž fungovala 4 oddělení,  bylo za-
psáno 103 žáků. Školní jídelnu navštěvovalo průměrně 434 žáků (včetně žáků ZŠ ve Školní 
ulici a studentů OA Chodov), 67 učitelů a zaměstnanců škol  a 142  tzv. cizích strávníků. 
V průběhu školního roku  byla vykonána inspekce Českou školní inspekcí se zaměřením na 
práci se žáky s vadami učení v 5.ročnících. Součástí inspekce byla i kontrola hospodaření za 
rok 2003. Výsledky kontroly i inspekce vzdělávacího procesu byly hodnoceny jako velmi do-
bré.    Výuku doplňovala nabídka několika volitelných předmětů pro žáky 7.- 9. ročníků , ne-
povinná výuka ruského a anglického jazyka pro celkem 7 skupin žáků a kroužky dyslexie a lo-
gopedie pro 4 skupiny žáků.  Žáci školy se zúčastňovali řady soutěží, olympiád, besed, 
exkurzí, kulturních programů a dalších akcí.

Závěr školního roku patřil již tradičně uspořádání slavnostního odpoledne pro žáky vycháze-
jící z 9.ročníků – Poslední zvonění.

Informace o činnosti školy měli možnost získat nejen žáci, ale také rodiče a veřejnost na inter-
netových stránkách s adresou:  www.mestochodov.cz/zs.komenskeho   . 

 

Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697
Ve školním roce 2004/2005 navštěvovalo tuto školu, řízenou Mgr. Milanem Kováříkem, 443 
žáků ve 20 třídách.  O jejich vzdělávání se staralo 25 učitelů, z nichž 10 nesplňovalo přede-
psanou kvalifikaci , a dvě vychovatelky. Přetrvávalo nepříznivé aprobační složení, aprobova-
nost se pohybovala pod 30%.Věkový průměr pedagogického sboru dosáhl 45 let. Při škole 
pracovala dvě oddělení školní družiny, do kterých docházelo 58 žáků. Stravování žáků a za-
městnanců školy bylo zajištěno ve školní jídelně ve Smetanově ulici.  Školní docházku 
v tomto školním roce ukončilo 70 žáků (z toho 20 z nižších ročníků). Do zvláštní školy byli 
v průběhu školního roku přeřazeni dva žáci.  Statistika prospěchovosti žáků školy je alarmu-
jící, leč její příčinou je cca 17% žáků z romských a sociálně slabých rodin, odkud děti přichá-
zejí velmi zanedbané jak po stránce intelektu tak po stránce sociální. 31 žáků II. stupně nepro-
spělo , ale naopak 128 žáků na škole prospělo s vyznamenáním. Odliv nejlepších žáků způso-
buje nejen tato sociální skladba žáků, kdy mnozí rodiče raději přehlásí dítě na jinou základní 
školu, ale také odchod na víceleté gymnázium z 5.ročníku (7 žáků).  Na škole proběhla 
v tomto školním roce inspekce pracovníky ČŠI, zaměřená na dodržování obecně závazných 
předpisů a čerpání finančních prostředků ze státního rozpočtu a dále na personální a materiální 
podmínky a výsledky vzdělávání ve vybraných předmětech.   V době školních prázdnin byla 
také kompletně zrekonstruována tělocvična, provedena výměna rozvodů vody v jednotlivých 
pavilonech i pod spojovací chodbou a v neposlední řadě byly také zrekonstruovány oba hlavní 
vchody a vyměněna okna na schodištích. Na tyto rozsáhlé opravy byla použita nejen státní do-
tace, ale také všechny dostupné prostředky z rozpočtu, včetně tzv. odpisů. Víceúčelové hřiště 
ve Smetanově ulici, jehož provoz je i nadále zajišťován touto školou , bylo plně využíváno jak 
v době výuky, tak také pro volnočasové aktivity žáků i  veřejnosti.  Zatížení tohoto sportoviště   
je veliké a proto je potěšující, že při tak náročném provozu nevykazuje vážná poškození. 
Areál byl v tomto roce doplněn o další prvky prolézaček pero nejmenší děti.   

Základní škola Chodov, Husova 788Základní škola Chodov, Husova 788Základní škola Chodov, Husova 788Základní škola Chodov, Husova 788
Mgr. Ladislav Stojan byl ředitelem   školy, v níž se  ve školním roce 2004/2005 vzdělávalo 
501 žáků , z toho 87 dojíždějících  . 64 žáci II. stupně navštěvovali tři třídy tří ročníků s rozší-
řenou  výukou  tělesné  výchovy, se zaměřením na lehkou atletiku a basketbal .   V průběhu 
školního roku bylo na doporučení pedagogicko-psychologické poradny přeřazeno do zvláštní 
školy 7 žáků. Povinnou školní docházku ukončilo 57 žáků, z toho 14 z nižších ročníků. Sou-
částí školy byla i nadále školní družina se třemi odděleními pro 87 žáků a školní jídelna, na-
vštěvovaná 193  strávníky. Škola zaměstnávala 33 učitelů   a 3 vychovatelky. Také v této 
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škole jsou výsledky vzdělávacího procesu ovlivněny sociálním složením žactva. Neslabší žáci 
měli možnost navštěvovat doučovací kroužky, dalším zájemcům byly určeny kroužky logope-
dické či dyslektické péče. Žáci školy se zúčastnili 264 akcí a soutěží, v nichž školu i Chodov 
úspěšně reprezentovali, zejména v soutěžích lehkoatletických a v basketbalu.Sportovní vý-
sledky a výkony žáků jsou další motivací k pokračování rozšířené výuky tělesné výchovy na 
škole v následujících letech.  

 

Speciální školy ChodovSpeciální školy ChodovSpeciální školy ChodovSpeciální školy Chodov
   Speciální školy Chodov navštěvovalo ve školním roce 2004/5  celkem 110 žáků, kterým se 
věnovalo 16 učitelů, jedna vychovatelka a jedna asistentka pedagoga. V září 2004 nastoupilo 
do zvláštní školy 86 žáků, do pomocné školy  10 žáků  a dalších 14 dětí předškolního věku 
bylo zařazeno do přípravné třídy. Vzdělávání probíhalo podle speciálních vzdělávacích pro-
gramů pro základní školy , pomocné školy  a pro přípravné třídy . Žáci se specifickými poru-
chami učení byli vzděláváni podle individuálních vzdělávacích programů vypracovaných ve 
spolupráci se Speciálně pedagogickým centrem v Karlových Varech. 
Částečně se zlepšila spolupráce školy s rodinou, rodiče problémových dětí se zúčastňovali jed-
nání výchovné komise, kde se hledala řešení pro nápravu negativních jevů v chování dětí. Se 
zájmem rodičů se setkaly také akce školní družiny v období Velikonoc a Vánoc. Škola získala 
prostřednictvím grantu prostředky na víkendový pobyt žáků v přírodě, avšak vzhledem k po-
zdnímu převodu finančních prostředků byla akce odložena na začátek dalšího školního roku. 
Od 1.9.2005 se opět změnil název této školy (vyžádaný změnou legislativy) na Základní škola 
praktická a základní škola speciální Chodov, okres Sokolov, příspěvková organizace. Škola 
svoji činnost prezentovala na internetových stránkách na adrese:  www.zvs.chodov.indos.cz.

 Stonožka Stonožka Stonožka Stonožka
 Žáci ze ZŠ v Husově ulici se opět vrhli s velkým elánem do malování obrázků stonožek, aby 
je v tzv. stonožkovém týdnu  (17.-19.října) nabízeli v regionu města v místech, kde se shro-
mažďuje nejvíce lidí. Některé děti se do sbírek aktivně zapojily již poněkolikáté, a proto už 
vědí, že hlavní zásadou je slušně se představit a vysvětlit lidem, že tato sbírka je ve prospěch 
mezinárodní organizace Na vlastních nohou, známé také jako Stonožkové hnutí. Poté je požá-
daly, zda by nepřispěli ve prospěch této charitativní organizace. A protože většina lidí jejich 
žádost vyslyšela, podařilo se dětem ze ZŠ v Husově ul. získat 63 345 Kč. Získané prostředky 
vedení mezinárodního hnutí přerozdělilo - polovina peněz z Chodova putovala již tradičně do 
dětského oddělení sokolovské nemocnice (tentokrát na nákup mobilních postýlek pro mi-
minka), zbylá část byla určena  na zajištění teplé stravy pro thajské školáky , na adopci dětí na-
kažených virem HIV nebo dovybavení  Dětské psychiatrické léčebny v Opařanech.

 

Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“
Jubilejní, 10.ročník soutěže základních škol byl ohrožen. Základní školy se v jeho organizo-
vání vystřídaly a nadále o zajišťování role garanta, této jinak zajímavé soutěže, nejevily zá-
jem. Po společných jednáních s řediteli škol a Domem dětí a mládeže Bludiště přistoupily 
školy na kompromis – soutěž bude pokračovat jako jednodenní, ale její organizaci převezme 
DDM tak, jak to bylo dříve.  A tak byl 10.ročník  8.6.2005 uskutečněn.   Pro žáky bylo připra-
veno  celkem  14 vědomostních a  sportovních soutěží. Z vědomostních to byla např. soutěž 
„Počítej, jak říkám“ a byla určena 1. třídám, pro 4. třídy byla připravena soutěž „Co je to za 
zvuk“, soutěže „Riskuj“ se zúčastnili žáci 6. tříd,  a 9. třídám byla určena soutěž  „Znáš své 
město?“  
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Ze sportovních soutěží to bylo např.  „Prolézání kříže“ pro žáky  2.  tříd, „Balancování na 
míči“    pro žáky 7. a 8. tříd a  „Překážkovou dráhu“ si vyzkoušeli žáci 5. a 6. tříd. Každou 
školu reprezentovali vybraní žáci ze všech ročníků.  
Porota   ve složení : Stanislav Pochman, Mgr. Ivana Sarkányová,  Ladislav Staněk a   Mgr. 
Bohumil Adamec se svého  úkolu  zhostila  zodpovědně  a  spravedlivě. Úspěšně si při mode-
rování celé soutěže vedly Lenka Hrušková a Dagmar Sedláková ze Základní školy v Husově 
ulici.
Přestávky mezi jednotlivými soutěžemi byly zpestřené krátkými  vystoupeními  žáků všech 
škol, např. zpěvem, rytmikou a  gymnastikou.  V úplném závěru pak vystoupila taneční sku-
pina Rytmus HIP HOP z Chodova.  Celou soutěž doprovázela svými hudebními vstupy cho-
dovská hudební skupina Alabalabamba.
Pořadatelé však nenechali vše jen na žácích škol a připravili také soutěž pro ředitele škol pod 
názvem „Poznej, kdo je na fotce“.  Že šlo o foto Dany Zátopkové poznal jako první Mgr. Pa-
vel Vlasák, který tak pro svou školu získal  posledních 5 bodů .  
Vítězem 10. ročníku soutěže základních škol O pohár starosty města Chodova se stala   Zá-
kladní škola v Komenského ulici, na druhém místě skončila  Základní škola ve  Školní ulici a 
třetí místo obsadila   Základní škola v Husově ulici. Poháry, finanční odměny a diplomy pře-
vzali ředitelé základních škol z rukou starosty města. Odměnou pro všechny soutěžící byly 
medaile a sladkosti .
   

  
Střední školy
Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov 
Ve školním roce 2004/2005 navštěvovalo tuto střední školu 255 žáků (na konci šk.roku již jen 
240), z toho v gymnáziu  25, ekonomickém lyceu 29 a v obchodní akademii  186).  Útlumem 
oboru obchodní akademie (již jen jedna třída 1.ročníku) a otevřením oboru ekonomické ly-
ceum rozšířila škola nabídku všeobecně odborného vzdělávání v regionu. Studentům se věno-
valo pod vedením Ing. Valentina Cenova dalších 21 pedagogů, z toho 3 externí.  K ústní matu-
ritní zkoušce přistoupilo 39 studentů (z celkového počtu 48 žáků maturitních tříd), z nichž dva 
neprospěli a devět prospělo s vyznamenáním.  V průběhu školního roku se žáci školy zúčast-
nili řady besed, kulturních akcí i exkurzí, dále také lyžařského a  turistického kurzu a absolvo-
vali týdenní odbornou praxi . 

 Škola spolupracovala se Západočeskou univerzitou v Plzni (fakultou ekonomickou) a se 
Vzdělávacím centrem CAP Oelsnitz/Erzgebirge. 

V prosinci 2004 byla ve škole vykonána inspekce ČŠI, jejímž předmětem byla kontrola perso-
nálních a materiálně-technických podmínek vzdělávání a také průběhu a výsledků vzdělávání 
ve všeobecně vzdělávacích i v odborných předmětech .Hodnocení inspekce bylo ve všech bo-
dech  velmi dobré. 

 

Základní umělecká škola
 Ve školním roce 2004/2005  školu navštěvovalo 355 žáků , kterým se ve čtyřech studijních 
oborech věnovalo 21 pedagogů pod vedením PhDr. Ilony Juhásové.  Žáci školu reprezentovali 
v řadě soutěží, kde dosahovali významných úspěchů – například  jejich 46 výtvarných prací   
postoupilo do celostátní přehlídky ve Šternberku, nebo taneční choreografie „Sem se snem“ 
postoupila do celostátního kola přehlídky scénického tance mládeže a dospělých.   Svou čin-
nost škola prezentovala prostřednictvím webových stránek na adrese: www.zus-chodov.cz. 
Učebny  hudebního oboru , stejně jako ředitelna a sekretariát, byly vybaveny novým nábytkem 
a bylo zakoupeno pianino a další sada bicích nástrojů.
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Logo ZUŠ bylo digitálně zpracováno a bylo použito na propagačních materiálech školy. Žáci a 
učitelé školy se poprvé , 1.6.2005, představili na scéně v partnerském městě Oelsnitz/Erzge-
birge. V závěru roku využila škola možnosti se prezentovat prostřednictvím Českého roz-
hlasu, v němž v živém vysílání vystoupil pan učitel Martin Doležal se svým žákem Janem Po-
lákem a ředitelka školy. 

Již tradičně se škola zhostila zajištění oslav Svátku hudby, které v červnu proběhly ve spolu-
práci  s  městem Chodov, uspořádala několik výstav výtvarných prací žáků a absolventů, tra-
diční sérii vánočních koncertů žáků a učitelů školy a další akce. 

Kruh přátel hudby   připravil v roce 2005 tyto koncerty: leden : Jitka Čechová a Jan Páleniček, 
únor:   Ester Trio a Trio Aloe s klavíristou Štěpánem Kosem, srpen: Jiří Stivín a Collegium 
Quodlibet (v kostele sv. Vavřince), září: O lásce,o slovech , o písni – Gabriela Vránová a 
Ondřej Kepka- mluvené slovo, Kateřina Englichová-harfa, Veronika Hajnová – mezzosoprán 
(sál ZUŠ). 

     

Dům dětí a mládeže Bludiště
 Ve školním roce 2004/2005 byla činnost DDM Bludiště Chodov soustředěná do 46 zájmo-
vých útvarů,  řízena paní Renátou Doležalovou. K této činnosti bylo registrováno celkem 690 
členů, ale DDM pořádal také mnoho akcí určených i pro neregistrované účastníky. V průběhu 
školního roku bylo těchto akcí celkem 83 a navštívilo je 7402 dětí.  K těm akcím, které si již 
získaly díky své pravidelně vysoké úrovni věhlas, patří bezesporu  Mikulášská nadílka, ce-
loměstský maškarní karneval a oslavy Mezinárodního dne dětí. Činnost DDM zajišťovalo 5 
interních zaměstnanců (z toho 3 pedagogičtí) a 32 externistů.  V době letních prázdnin se čin-
nost DDM omezila na několik soustředění sportovních oddílů a na ozdravný pobyt v Chorvat-
sku. Jarní prázdniny strávilo 20 dětí ve Stříbrné.  
Antukový tenisový kurt v areálu DDM Bludiště byl s využitím dotačních prostředků EU- Ini-
ciativy Interreg IIIA , Ministerstva pro místní rozvoj ČR a také z rozpočtu města Chodov přes-
tavěn na víceúčelové hřiště s umělým povrchem . To bylo do provozu  slavnostně předáno      
za účasti mládežnické delegace z partnerského města Oelsnitz/Erzgebirge dne 8.října 2005.

Kultura
Letos již potřetí se chodováci sešli 6.února  k oslavě masopustu na náměstí Staroměstské 
ulice.   Maškarní rej , završený volbou nejzdařilejší maškary, doplňovala pestrá směsice hudby 
a nabídka tradičních masopustních pochutin. 
25.června ožila Staroměstská ulice již po šesté při oslavě Evropského svátku hudby. Na pódiu 
se v celodenním programu opět představily kapely různých žánrů pod režií ředitelky ZUŠ 
Chodov.
Vavřinecká pouť , konaná  6.srpna na Staroměstské ulici a v sousedících ulicích , vstoupila již 
do druhého desetiletí své novodobé historie .V jejím programu nechyběla hudební vystoupení, 
koncert v kostele sv. Vavřince, atrakce pro děti a množství prodejních stánků s tradičním i 
průmyslovým zbožím. Zpestřením pouti byla přehlídka starých automobilů, které v rámci Kar-
lovarské Veterán rallye Chodovem projížděly.
Mezi tradičními akcemi , na které si již chodováci i návštěvníci ze širokého okolí zvykli, ne-
chyběly ani v tomto roce Josefské trhy, Václavské posvícení , Vánoční trhy a také zahájení a 
ukončení adventu. 
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RM   přidělila také v tomto roce (s přihlédnutím k doporučení kulturního výboru a výboru pro 
volný čas) dotace žadatelům, kteří předložili své projekty na uskutečnění kulturních či spor-
tovních akcí v Chodově , celkem ve výši 518 tisíc Kč .

Kulturní projekty

1
Výstava a soutěž plastikových mode-
lářů „Chodovská chmelnice“

5 000,- 13 VI. Chodovský poplach 50 000,-

2
STOPAŘ – časopis pro milovníky 
přírody a romantiky

6 000,- 14 Jarní dostavník 45 000,-

3 Devatero řemesel 6 500,- 15 Regionální finále soutěže Porta 05 10 000,-

4 Smolnický expres 35 000,- 16 Chodov plný strašidel 2 500,-

5
Místní výstava králíků, holubů, drů-
beže /leden/

5 000,- 17 Chodovská notička – 5. ročník 1 000,-

6
Místní výstava králíků, holubů, drů-
beže /říjen/

5 000,- 18
Betlémské světýlko a „Vánoční zpí-
vání“

700,-

7 Výstava ovoce a zeleniny 2005 2 000,- 19 Skautská akademie – 5. ročník 1 000,-

8 Vánoční besídka 1 000,- 20
Hrátky se sněhem a na sněhu – 2. 
ročník

1 000,-

9 Mezinárodní den Romů 9 300,- 21
Chodov naruby aneb „Den v Brada-
vicích“

4 000,-

1
0

Zelená stezka – Zlatý list 4 000,-

1
1

Ekozahrada 10 000,-

1
2

Folkotoč 3 000,-

 Celkem 207 000,-

 

Sportovní projekty
1 Chodovský letní turnaj v kopané 8 500,- 19 Mikulášský turnaj starší přípravky 3 000,-

2 Zimní turnaj ve futsalu 1 000,- 20 Mikulášský turnaj mladší přípravky 3 000,-

3 Letní turnaj ve futsalu 4 500,- 21Český pohár juniorů 15 000,-

4
Zimní turnaj ve fotbalu dorostu o po-
hár starosty města

4 000,- 22 Český pohár mužů 15 000,-

5 Zimní turnaj starší přípravky 3 000,- 23 Český pohár žen 15 000,-

6 Zimní turnaj mladší přípravky 3 000,- 24 Český pohár juniorek 15 000,-

7
Chodovské rekordy při Běhu Terryho 
Foxe
 v Chodově

4 000,- 25
Mezinárodní kemp v beachvolejbalu 
Chodov 2005

10 000,-

8 Chodovské koulení – turnaj v pétanque 1 000,- 26 Chodovská časovka 1 000,-

9
Chodovský terénní triatlon o Pohár 
místostarosty města

29 000,- 27 Chodovský bike – závod horských kol 15 000,-

1
0

20. ročník Vánoční laťky spojený 
s kulturním programem a zábavným 
večerem

48 000,- 28
Turnaj ve sportovním karate – Vá-
noční cena Gorenje Cup 2005

10 000,-

1
1

14. ročník Chodovské tretry 20 000,- 29
Turnaj ve sportovním karate ke Dni 
dětí  

10 000,-

1
2

14. ročník Běhu Smolnickým kopcem 10 000,- 30
Mistrovství Karlovarského a Plzeň-
ského kraje v atletice v kategorii 
mladšího žactva

4 000,-
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1
3

4. ročník Chodovské maxištafety 3 000,- 31
Finále mistrovství Karlovarského a 
Plzeňského kraje družstev v kat. ml. 
žactva

4 000,-

1
4

5. ročník Žákovských atletických více-
bojů

5 000,- 32
Fotbalový turnaj R + R Karlovar-
ského kraje

1 000,-

1
5

Přebor Chodova a Vintířova žáků ZŠ 
ve šplhu

1 500,- 33 Slavkovským lesem na hrad Loket 1 000,-

1
6

Přebor Chodova a Vintířova žáků ZŠ 
ve skákání přes švihadlo

1 500,- 34
Finále mistrovství České republiky se-
niorek v šestkovém volejbale na an-
tuce

10 000,-

1
7

Atletika pro Chodov 8 000,- 35 Turnaj – Chodov 2005 /7. ročník/ 15 000,-

1
8

Prázdninový pohár v netradičních 
sportech

9 000,-

 Celkem 311 000,-

 
 
Ve výstavní síni Letohrádek v Ostrově nad Ohří se uskutečnila ve dnech 8.9.-30.10.2005 
velká retrospektivní výstava chodovského výtvarníka Jiřího Juna . Její vernisáže se zúčastnili  
jako čestní hosté také zástupci města Chodov.  
Chodov je také spojován se jménem pana Ladislava Nykla (Ladislav  Frank  Nykl ), který hor-
livě bádá témata z Divokého západu.  

  
Kulturní a společenské středisko

KASS, s.r.o., vedené panem Mariem Hanáčkem , bylo i v tomto roce pořadatelem řady vý-
znamných městských akcí i akcí přesahujících rámec města.  Z akcí, které do Chodova vždy 
přivedou stovky návštěvníků i z jiných míst regionu, stojí za zmínku zejména Josefské trhy, 
Čarodějnický jarmark,  39.ročník nejstaršího českého country festivalu Jarní dostavník,  Rom-
ský festival KHAMORO, Setkání plastikových modelářů, country festival Chodovský po-
plach, Vavřinecká pouť s doprovodnými akcemi, Václavské posvícení a s ním spojené výstavy 
a Vánoční trhy. V průběhu roku se na Malé scéně KASSu odehrálo 677 filmových představení 
pro veřejnost, která navštívilo 10 857 diváků. V rámci systému Mládež a kultura KASS při-
pravil 49 filmových a 33 divadelních představení a 15 koncertů pro celkem 15 907 ná-
vštěvníků, žáků mateřských,základních i středních škol. Na scéně KASSu se vystřídalo cel-
kem 53 hudebních souborů při plesech, tanečních zábavách a samostatných koncertech. Vyni-
kající úroveň měl  další, již pátý ročník Chodovské karafy, z níž si v konkurenci 18 zpěvaček 
a zpěváků vítězství odnesla Barbora Rezková z Chodova. V tomto roce byla realizována 
oprava  KASSu , jako společenského centra pro vzdělávání. V rámci této opravy byla prove-
dena výměna audiotechniky velkého sálu . 

Městská knihovna
V roce 2005 byla z funkce ředitelky na základě výsledků interního auditu odvolána paní Nad-
ěžda Waldhauserová. Z výběrového řízení na obsazení tohoto místa vyšla vítězně slečna Hana 
Nemčičová, která byla do funkce jmenována k 1.7.2005.  
Knihovní fond čítal ke konci roku  51 177 knihovních jednotek (v průběhu roku doplnění o 
1525 svazků a 69 ostatních dokumentů, vyřazeno bylo 1744 knih) a bylo odebíráno 94 titulů 
periodik. Knihovnu v tomto roce navštívilo 23 799 návštěvníků . Registrováno bylo 1563 čte-
nářů, z toho 550 do 15 let , kteří si vypůjčili 89 326 knihovních jednotek .
Městská knihovna Chodov nadále řídí přidružené knihovny v Dolních Nivách , Vřesové a 
Vintířově, pro které také zpracovává knihovní fond.
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Knihovna v průběhu roku 2005 uspořádala  214 akcí (besedy, soutěže, exkurze…) pro 4278 
posluchačů . Velkému zájmu se těší akce pořádané pro nejmenší čtenáře – např. Mikulášské 
řádění, Maškarní bál a Noc s Andersenem. Posledně jmenované akce se zúčastnilo 70 dětí, 
z nichž 50 v knihovně i přespalo. S příznivým ohlasem se setkalo také uspořádání „ABC 
kvízu“, při němž své znalosti změřily chodovské a novorolské děti. 
U dospělých návštěvníků si oblibu získaly také besedy cestovatele Stanislava Hořínka. 
V infocentru byl v tomto roce zvýšený zájem o prodej místenek na vnitrostátní i mezinárodní 
linky, dobíjení kuponů a dalších služeb nabízených integrovanou dopravou Karlovarského 
kraje, zájem byl také o předprodej vstupenek na kulturní akce. 
 
       
Městská galerie
  V roce 2005 nabídla chodovská Městská galerie , sídlící v DDM Bludiště, devět  výstav:

 8.2. – 1.3.             Strukturální olejová abstrakce ( Petra Timbrová)

 5. –   24.3.            Tady jsem doma  (fotografie Richarda Šulka )

12. – 27.4              Absolventi  2005 (ZUŠ Chodov)

3.-.19.5.                Výstava prací žáků ZŠ v Komenského ulici 

24.5.-23.6.            Autogramy slavných ze sbírky Jiřího Hanibala 
13.-29.9.               Výstava občanského sdružení Argonit - „Festival souznění“    

4.10.- 20.10.         Výstava obrazů paní Vladařové  

8.-24.11.                Prodejní výstava z dílny paní Michaely Dyrcové a Šárky Bílkové – Vánoce

6.-22.12.               Výstava obrazů paní Elišky Novotné – Beranové 

Kulturní památky
V průběhu roku 2005 pokračovala jednání mezi Městem Chodov a Římsko-katolickou far-
ností Chodov o zajištění postupu   prací na záchranu kostela sv. Vavřince. Výsledkem tohoto 
úsilí byl podpis Smlouvy o bezplatném převodu kostela  do majetku města Chodov, které má 
pro následující rok naplánovanou rozsáhlou opravu této dominanty města.    V tomto roce 
pokračovala veřejná sbírka na opravu kostela, vyhlášená chodovskou farností. Na zvláštním 
účtu bylo v závěru roku necelých 100 tis. Kč  . Kostel, který byl se souhlasem plzeňské 
diecéze městu darován, byl oceněn částkou 27,7 mil. Kč a pozemek, na němž kostel stojí, 
částkou 324 790,-Kč.

    
Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích
      Zástupci tisku a ostatních médií se   zúčastňovali   pravidelných setkání s vedením města 
(2x do měsíce), kde získávali informace o investičních záměrech města a průběhu jejich reali-
zace, o závěrech z jednání rady a zastupitelstva města a byli zváni na připravované kulturní, 
společenské a sportovní akce. Občané byli o dění ve městě informováni prostřednictvím Zpra-
vodaje města Chodov, který byl nadále jako měsíčník distribuován do každé domácnosti 
zdarma a také chodovskou kabelovou televizí, která vysílala informační smyčku i řadu vlast-
ních pořadů a reportáží. 

Sport, tělovýchova

Naplňování záměrů koncepce vytváření podmínek pro sportovní vyžití občanů města Chodova 
přineslo v roce 2005 další výsledky. Kromě dvou velkých areálů (TJ Spartak a Sportovní areál 
Klubu olympioniků v Husově ulici) fungovala ve městě řada menších areálů a hřišť .  Volno-
časové areály sloužily nejen organizovaným sportovcům, ale většina z nich byla také volně 
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přístupná. Na atletickém stadionu v Husově ulici byla zabudována běžecká elektročasomíra, 
čímž se ještě zvýšila jeho úroveň po loňské rekonstrukci.  

V Bezručově ulici byla zahájena dostavba sportovního areálu . V sousedství kurtů na plážový 
volejbal bude vybudováno hřiště na minikopanou s umělou trávou, minigolf a tribuna. Od 
14.listopadu byl v souvislosti s probíhajícími stavebními úpravami uzavřen skatepark v tomto 
areálu. Aktivita pana Jiřího Turečka, předsedy BVC Chodov (Beach Volleyball club), přilá-
kala do Chodova opět řadu sportovních příznivců a pozornost médií. V květnu zde byl uspořá-
dán Kooperativa Cup – Český pohár žen, v červnu proběhl Gala Cup – český pohár juniorů a 
juniorek a v červenci Kooperativa Cup-český pohár mužů – vše v plážovém volejbalu. 
V červnu se na chodovských antukových kurtech uskutečnilo také Mistrovství České repu-
bliky seniorek.

Ve městě bylo registrováno 16 tělovýchovných jednot a  sportovních klubů

Mezi jednotlivci, kteří ve světě svými sportovními úspěchy propagovali Chodov, vynikal Jan 
Kubíček, člen týmu KOMA Racing Team Praha. V roce 2005 vyhrál sedm závodů, obhájil ti-
tul mistra republiky, třikrát vystoupal na stupně vítězů při evropské Tour a na  Mistrovství 
světa obsadil 17. příčku. Za tento rok byl vyhlášen Xterristou roku a v celkovém pořadí ankety 
Triatlet roku byl pátý.  

Tělovýchovné jednoty
 

Školní atletický klub Chodov Školní atletický klub Chodov Školní atletický klub Chodov Školní atletický klub Chodov 
 
 V roce 2005 došlo k nepatrnému poklesu počtu členů ŠAK Chodov. Přesto byl ŠAK s po-
čtem 167 členů jednou z největších atletických základen Západních Čech ( z toho 38 bylo star-
ších  18 let). Skupina talentovaných a nejlepších atletů měla zajištěn až pětidenní tréninkově 
rehabilitační cyklus. V tomto roce se nejlépe vedlo družstvu starších žáků, kteří se stali kraj-
skými  přeborníky a postoupili na MČR v Břeclavi, kde obsadili 6.místo. Mužům se podařilo 
se udržet ve II.atletické lize, což lze také považovat za úspěch. Nejvýraznější úspěchy byly do-
saženy v soutěži jednotlivců . Jednoznačně  mezi nimi vynikal starší žák Václav Zich, který 
se stal pětinásobným českým rekordmanem a držitelem 4 zlatých medailí. Stal se tak v tomto 
roce nejúspěšnějším atletem ČR. Vedle něj slavili úspěchy na MČR také Pavel Tonka, Tomáš 
Ostratický a Denisa Doležalová. Mezi veterány úspěšně reprezentoval Manfred Krassa ziskem 
stříbrné medaile v běhu na  2000 m na MČR veteránů. 
Klub také v tomto roce uspořádal mítinky, které již mají pevné místo v atletických kalendá-
řích – Chodovská tretra a Vánoční laťka.  Oblíbené jsou již také Běh Smolnickým kopcem a 
Maxištafeta. Předsedou klubu byl Mgr. Libor Dočkal. 

TJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak Chodov
V TJ Spartak působilo osm oddílů , v nichž bylo registrováno 326 členů, z toho 179 mláde-
žníků. Předsedou TJ byl zvolen pan Jiří Tureček. 

Také v tomto roce se   dařilo volejbalistkám („A“), když po zisku čtvrtého krajského tituluob-
sadily 4. místo na MČR seniorek . Fotbalistům udělalo radost družstvo starších žáků ziskem 
titulu krajského přeborníka. 
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TJ Batesta Chodov TJ Batesta Chodov TJ Batesta Chodov TJ Batesta Chodov 
Ve vedení ani  v počtech členů nedošlo v tomto roce ke změně. Stolní tenisté hráli okresní i  
krajský přebor družstev a ve svých řadách má oddíl také několik krajských přeborníků. Ga-
briel Kalanyos   trénuje mládež, ale také sám aktivně hrál a  vedl si velmi dobře.     

TJ Kombinát VřesováTJ Kombinát VřesováTJ Kombinát VřesováTJ Kombinát Vřesová
 Předsedou této TJ byl nadále pan Jan Vaňáč. V její činnosti nedošlo k žádným změnám.    Po-
četně nejsilnější (33, z toho 13 mládež) a také nejúspěšnější byl oddíl nohejbalu -  dorostenci 
hráli dorosteneckou ligu ČR zásluhou práce trenérů Květoslava Smutného a Ladislava Koňa-
říka a muži „A“ se udrželi v I.lize ČR. Po důkladné úvaze se toto družstvo do pokračování 
v I.lize nepřihlásilo.

 Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov 
  Rok 2005 byl ve znamení úspěchů chodovských juniorů. Přední český junior Matěj Drahon-
ský vybojoval při svém prvním reprezentačním startu na ME v Bratislavě zlato v lightkon-
taktu v kategorii do 40 kg. Dvě stříbrné medaile přidaly sestry Fialkovy v lightkontaktu  junio-
rek -Michaela v kategorii do 50 kg a Lenka v kategorii do 35 kg.Lenka byla nejmladší závod-
nicí Kickboxu Chodov v celé jeho historii a zároveň nejmladší českou reprezentantkou .Byla 
zařazena do širšího výběru reprezentace ČR na r.2006. Dařilo se i začínajícím závodnicím Je-
sice Šimkové a Nikole Götzlové .Nejlepší sezónou se blýskla Klára Lochová, která vybojo-
vala stříbro v lightkontaktu žen na MS a bronz ve fullkontaktu a zároveň zlato na ME v light-
kontaktu a stříbro ve fullkontaktu jí vyneslo pozici nejúspěšnější reprezentantky ČR. Úspěšný 
byl také trenér Kickboxu Chodov, který obhájil pozici nejlepšího světového veterána  jak na 
MS konaném na Kypru,tak na ME v Řecku v lightkontaktu v kategorii do 75kg. 

Karate klub  Chodov Karate klub  Chodov Karate klub  Chodov Karate klub  Chodov 
 Předsedou klubu, který měl  v tomto roce  40 dětských a 25 dospělých členů, byl pan Petr 
Kundrát.   Mládež byla zapojena ve třech oddílech – karate shotokan, kickbox a karate – kyo-
kushinkai. Mezi kickboxery si velice dobře vedl Tomáš Bursík (1988), podařilo se mu vyhrát 
Národní pohár Čech a Moravy a přivézt 2.a3.místo z turnaje Czech Open, po němž byl zařa-
zen do státní reprezentace. Již jako reprezentant ČR se zúčastnil ME v Bratislavě, odkud si 
dovezl bronz  

 

 Nejlepší sportovci města Chodova    

Město Chodov ocenilo sportovce, kteří Chodov v   roce 2005 úspěšně reprezentovali.  V jed-
notlivých kategoriích byli jako nejlepší sportovci města Chodova za tento rok vyhlášeni: 

mládež -  jednotlivci :
 
ZICH Václav  atlet, člen SCM Adidas Karlovy Vary
BURSÍK Tomáš  kickboxer, člen   Karate klubu Chodov
TONKA Pavel  atlet, člen SCM Adidas Karlovy Vary
OSTRATICKÝ Tomáš  atlet, člen ŠAK Chodov
DOLEŽALOVÁ Denisa  atletka, členka ŠAK Chodov
DRAHONSKÝ Matěj  kickboxer, člen SK Kickbox Chodov
FIALKOVÁ Lenka  kickboxerka, členka SK Kickbox Chodov
BABELOVÁ Veronika  cyklistka, členka TJ Plamen Chodov
ZRŮST Jakub              plavec, člen   TJ Baník Sokolov
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PLAČEK František  stolní tenista, člen SF SKK El Niňo Praha
POBORSKÝ Lukáš  fotbalista, člen   TJ Spartak Chodov
SEDLÁKOVÁ Dagmar  plavkyně, členka   TJ Baník Sokolov

dospělí -  jednotlivci :
  
KRÁSNÁ Iveta  volejbalistka, členka   TJ Spartak Chodov
KUBÍČEK Jan  triatlonista, člen ASCD Dukla Praha
ČEPILOVÁ Lucie  fotbalistka, členka SKP Hvězda K. Vary

mládež – kolektivy:

Družstvo starších žáků ŠAK Chodov
Družstvo starších žáků kopané TJ Spartak Chodov 
Družstvo starších žáků volejbalu BVC Chodov

dospělí -   kolektivy :
 
Družstvo mužů ŠAK Chodov
Družstvo žen volejbalu TJ Spartak Chodov

trenéři :

KALANYOS Gabriel                 trenér mladšího žactva st. tenisu TJ Batesta Chodov
VESELÝ Marcel      trenér kickboxu Karate klubu Chodov
DOČKAL Libor                         trenér mládeže ŠAK Chodov
 
osobnost sportu :
V této kategorii jsou oceňováni sportovci, trenéři nebo funkcionáři, kteří dosáhli vynikajících 
výsledků, zasloužili se o velmi dobrou propagaci města v oblasti nějakého sportu nebo se 
dlouhodobě aktivně věnovali výchově dětských i dospělých svěřenců. 

MUCHA Stanislav           turista, člen KČT TJ Kombinát Vřesová
BERNAT Petr , in memoriam    atlet, dlouholetý trenér, čestný člen ŠAK Chodov
 
Ocenění z rukou starosty města, Ing. Josefa Hory, převzali sportovci dne 23.2.2006 ve spole-
čenském sálu KASS Chodov. Hned v úvodu programu vystoupily členky sportovního klubu 
Kickbox Chodov se svým trenérem Milošem Černým, dále se představily taneční skupiny Pro-
gressive a Street Style Breakers  s ukázkami ve stylu hip hop a break dance . V průběhu pod-
večerního vyhlašování a oceňování nejlepších sportovců, na které je každoročně zvána i veřej-
nost, vyzpovídala moderátorka, Michaela Hrušková, hosta - oštěpařku Barboru Špotákovou, 
která také úspěšným sportovcům blahopřála. Závěr programu  patřil vystoupení dvou účastnic 
finále oblastní pěvecké soutěže "Chodovská karafa".   

Veřejná administrativa
V této oblasti nedošlo v roce 2005 k žádným významný změnám. 
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Hospodářský život
Průmysl
Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov 
 Chodovský závod byl nadále řízen p. Pavlem Štěpánem. V roce 2005 byl do chodovského zá-
vodu přemístěn druhý stroj pro výrobu technologií tlakového lití, čímž byla zproduktivněna 
výroba a bylo možné pokrýt veškerou poptávku po plochém sortimentu. Současně byl ve vý-
robě instalován nový velký míchač, díky kterému se odstavily malé provizorní míchače a toto 
opatření výrazně zkvalitnilo kontrolu licí hmoty v rozvodech hadicového lití. 

Ze závodu Loket byla převzata výroba tvaru Schumann, který má v sortimentu asi 20 výrobků. 
Tento tvar je zdoben proráženým děrováním. Z Lubence, který byl postupně také uzavírán, 
byla převzata výroba dalších asi 20 výrobků ozdobného charakteru. Tím se podařilo naplnit 
sníženou poptávku po vlastní produkci. 

Červencová bouře odtrhla část střech výrobní budovy, ale naštěstí částečné zatékání nenaru-
šilo výrobu.

Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.
 Společnost  vedli i v roce 2005 pánové : Miroslav Černý, Wilfried Nevečeřal  , Ing. František 
Prokeš a Ing. Jan Štengl. Přestože tržby byly v tomto roce nižší než v roce 2004, byl to rok pro 
společnost   úspěšný. I přes značnou konkurenci, která v oblasti gumárenství v posledních le-
tech opět zesílila, se daří společnosti pronikat se svými výrobky , zejména vulkanizačními lisy 
na výrobu pneumatik, na světové trhy. Pokračovaly dodávky lisů do Číny, do Moskvy a do 
Voroněže a nově byly lisy dodány firmě Nokian. Část produkce zůstala na českém trhu, kde 
za zmínku stojí dodávka lakovací soupravy na výrobu patních lanek pro nákladní automobily 
pro Mitias Praha.  

Společnost   udržela zaměstnanost předchozího roku, tj. na počtu 400 pracovníků. K jejich 
spokojenosti snad přispělo navýšení výdělků oproti roku 2004 o 5 %. Ke spokojenosti za-
městnanců přispěla i kvalitativní změna v závodním stravování, kde si strávník mohl vybrat ze 
sedmi druhů jídel a dvou polévek a společnost každému strávníkovi   přispívala na oběd část-
kou  23,-Kč.   

Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.
  

   Rok 2005 byl rokem dalšího úspěšného pokračování činnosti firmy Lincoln CZ, s.r.o. pod 
vedením ředitele této společnosti, pana Martina Zvěřiny. Významnou událostí byla změna 
vlastníka celého koncernu Lincoln, kterým se stala společnost Harbour Group Ltd. se sídlem 
v St. Louis.
Byly vytvořeny předpoklady pro další intenzivní růst firmy, což vedle čísel dokumentujících 
zvyšující se produkci firmy Lincoln CZ, s.r.o. dokládá i fakt, že ke konci roku 2005 počet za-
městnanců přesáhl počet 120. Instalace nového komplexního řídícího systému SAP, který dále 
zefektivnil veškeré procesy ve firmě, byla provedena, spolu s implementací tohoto systému, 
v rekordně krátké době. Veškerá komunikace ve firmě probíhá díky této implementaci  pouze 
elektronickou cestou.
Vlivem stabilního rozvoje firmy byla navázána úzká spolupráce s místními dodavateli a vý-
robci, což dále pozitivně ovlivnilo rozvoj regionu.
Jako v předchozích letech podpořila firma Lincoln CZ, s.r.o. sponzorskými dary mnoho akti-
vit v regionu, např. činnost sportovních klubů apod.

   

Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s.Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s.Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s.Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s.
Generálním ředitelem a předsedou představenstva společnosti, která převzala veškerý maje-
tek, pohledávky i závazky  včetně práv a povinností z pracovněprávních vztahů společnosti 
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Sokolovská uhelná,a.s.(zrušené bez likvidace), byl nadále pan Ing. František Štěpánek. V roce  
2005 přetrvával přetlak nabídky nad poptávkou tuhých paliv a pokračovalo otevírání trhu 
s elektrickou energií. Dále se stupňovaly nároky na ekologické vedení výrobních procesů spo-
lečnosti a projevily se i některé vlivy související s uplatňováním pravidel platných po vstupu 
naší země do Evropské unie. Sokolovská uhelná vytěžila v roce 2005 celkem 10 307 tis. tun 
uhlí, tj. o  2,2 % více než v předchozím roce. Na tomto množství se podílela divize Jiří 79% a 
divize Družba 21%. Briketárna vyrobila celkem  301 tis. tun briket, z toho 9,7 % tvořila vý-
roba balíčkových briket, o které zájem i nadále  převyšuje kapacitu výroby.  V teplárně bylo 
vyrobeno 1 698 GWh elektrické energie, což představovalo historicky nejvyšší objem,  a na 
technologii PPC (paroplynová elektrárna) bylo vyrobeno 1 900 GWh. Celkový prodej elek-
trické energie z obou výrob byl překročen o 7,4%. Tato výroba, stejně jako výroba a prodej 
energoplynu a karbochemických produktů , prodej pevných paliv a služeb přispěly k tomu, že 
společnost v tomto roce vytvořila zisk po zdanění ve výši 533 mil. Kč. Společnost pokračo-
vala v pozvolném snižování počtu zaměstnanců, přepočtený stav dosáhl počtu 4 888 za-
městnanců s věkovým průměrem  45,72 roku. Dosažené hospodářské výsledky spolu s pozi-
tivním vnímáním společnosti potvrdily v tomto roce význam Sokolovské uhelné pro celý re-
gion a odrazily se v jeho společenském klimatu . Ke změně v nahlížení na tuto společnost při-
spěla také úspěšná realizace revitalizačních  projektů , které dokumentují její seriózní přístup 
k obnově a oživení krajiny. Příkladem z roku 2005 je zahájení  provozu  golfového hřiště 
v blízkosti rekreačního areálu Michal v Sokolově, které společnost vybudovala na místě pů-
vodního povrchového dolu Silvestr. Dalším příkladem  rekultivovaného území mezi Chodo-
vem a obcí Božičany   je také oblast Smolnické výsypky včetně vodní nádrže Bílá voda , vy-
užívané k letní rekreaci převážně chodovskými obyvateli. 

K filozofii společnosti trvale patří také podpora kulturních a sportovních aktivit, zejména pro 
děti a mládež, Sokolovská uhelná je též generálním partnerem extraligového  týmu ledního 
hokeje HC Energie Karlovy Vary. 

Malé firmyMalé firmyMalé firmyMalé firmy
 Škála malých firem zůstala v tomto roce nezměněna. 
 Ve Vintířovské ulici byla 7.října slavnostně otevřena Stanice technické kontroly a její provoz 
pro veřejnost byl zahájen 17.října. Jejím provozovatelem je Bytex-auto, s.r.o.  

Služby, tržiště
Prodejna Lidl , jejíž stavba byla zahájena v loňském roce, byla   slavnostně uvedena do pro-
vozu 19. května 2005 v 7.00 hodin. 
Struktura služeb poskytovaných soukromníky se ve městě výrazně nezměnila, nedošlo ani 
k výraznější změně v počtu prodejen.  Stejná situace byla i ve stravovacích a ubytovacích služ-
bách. 

Prodej potravin zajišťovaly  supermarkety Penny v ulici U Koupaliště a Lidl v Nádražní ulici 
a  několik dalších větších obchodů (např. Tipo v Husově ulici, Luna v ulici U Porcelánky ,  

V  roce 2005 byl na městském tržišti realizován prodej textilu, ovoce a zeleniny,  zahrádkář-
ských přebytků, ložního prádla, záclon, drogistického zboží.
    Začátkem roku bylo v pronájmu 10 pevných prodejních stánků.  Během roku 2005 klesnul 
zájem o pronájem těchto stánků.   Správní odbor informoval veřejnost o možnosti pronájmu 
těchto stánků   na informačních tabulích města a také na elektronické informační   desce, která 
je součástí oficiálních stránek města .  Bohužel zájem nebyl žádný,  proto  byl  podán návrh na 
likvidaci šesti stánků. Odbor správy majetku města tyto stánky převedl bezplatně organizacím 
ŠAK Chodov a Českému svazu ochránců přírody.  Minimální zájem byl také o pronájem ote-
vřených prodejních pultů.    
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     V roce 2005 bylo na poplatcích od prodejců na MT v Chodově vybráno celkem 29.665,- 
Kč což je o 61.120,- Kč méně než v roce 2004. Toto snížení je dáno převážně výstavbou no-
vých supermarketů a také možností pronájmu nebytových prostor ve městě, které prodejci vy-
užívají převážně pro prodej textilu.  
    Celkově lze konstatovat, že o prodej na MT v Chodově, je stále menší zájem. V zimních 
měsících (leden, únor) je tržiště úplně prázdné.  Dle připomínek prodejců se nejvíce nakupují-
cích shromažďuje v okolí OD TIPO, proto také prodej na stávajícím tržišti přestává být atrak-
tivní. 

Spoje
Česká poštaČeská poštaČeská poštaČeská pošta
Hlavní poštu v Husově ulici vedla paní Martina Fiedlerová, pobočku ve Staroměstské ulici ve-
dla paní  Taťána Marková . Pošta poskytovala nejen základní poštovní služby, zákazníci mo-
hli využívat i služeb Poštovní spořitelny a několika pojišťoven. Chodovská pošta  byla nadále 
doručovací poštou pro Vřesovou a Vintířov. Poštovné za obyčejné psaní bylo v tomto roce 
7,50 Kč.    

Český telecomČeský telecomČeský telecomČeský telecom
Činnost Českého telecomu a.s. probíhala v tomto roce v Chodově standartním způsobem. 
V současné době bylo v Chodově provozováno 2841 pevných linek. Byla prováděna běžná 
údržba , překládky sítí v rámci různé stavební činnosti, napojení nových rodinných domů či 
menších podnikatelských subjektů . Nově zřizovány byly hlavně služby, které mají vztah k ry-
chlému internetu. 

Doprava
  V tomto roce byla dokončena za poslední dobu jednoznačně největší a nejdůležitější do-
pravní stavba, která přispěla k dalšímu zlepšení dopravní obslužnosti města, jeho bezpečnější 
průjezdnosti, k zajištění bezpečnosti chodců a ke zkvalitnění životních podmínek obyvatel lo-
kalit Horní,Hrnčířské a Nádražní ulice, rekonstrukce železničního viaduktu u nákupního stře-
diska Lidl.  K poslední vážnější    dopravní nehodě, v jejímž důsledku byly  posunuty koleje o  
cca 60 cm, došlo v říjnu roku 2003. V únoru 2004 proběhlo v Chodově z iniciativy poslanců 
Parlamentu ČR Suka a Ing. Patery jednání s ředitelem Státního fondu dopravní infrastruktury 
(dále SFDI) , panem Ing. Pavlem Švagrem, CSc. , na němž byla koordinátorem a investorem 
přestavby viaduktu pověřena Krajská správa a údržba silnic Karlovarského kraje. V květnu 
byla vybrána projektová kancelář Pontica Karlovy Vary ke zpracování projektu za 850 000,-
Kč (podíl  města Chodov 130 000,-Kč). V únoru 2005 bylo odborem stavebního úřadu 
Městského úřadu v Chodově vydáno územní rozhodnutí pro stavbu a v červenci vydal odbor 
stavebního úřadu Městského úřadu Sokolov  stavební povolení. Na realizaci stavby byl   na 
radě SFDI  zvláštním rozpočtovým opatřením schválen příspěvek 30,8 mil.Kč . V červenci 
proběhlo výběrové řízení , v němž byla vybrána firma Berger Bohemia ,a.s. Plzeň. V srpnu Za-
stupitelstvo města Chodova schválilo podpis smlouvy a sdružení finančních prostředků a 
schválilo navíc kompletní rekonstrukci kanalizace a vodovodu za 2,1 mil. Kč , která nebyla 
součástí projektu na rekonstrukci viaduktu.  V době od září do prosince byla provedena pře-
ložka silnice II/209 Chodov, včetně úpravy podjezdu evid.č. 209-018, rekonstrukce nosného 
tělesa, byly vybudovány chodníky a osazeno veřejné osvětlení  a také provedena výsadba ze-
leně.  16.12.2005 vydal odbor stavebního úřadu MěÚ Sokolov   povolení k předčasnému uží-
vání, s platností do 31.5.2006 (do té doby    zbývá dokončit chodníky u prodejny Lidl, povrchy 
komunikace a terénní úpravy). Rekonstrukce viaduktu si vyžádala náklady  57,8 mil. Kč 
(SFDI – 30,8 mil. Kč,KV kraj – 20 mil. Kč, Chodov – 7 mil. Kč). Chodov navíc investoval 
2,1 mil. Kč do rekonstrukce kanalizace a vodovodu v této lokalitě.
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V průběhu roku bylo vytvořeno 112 parkovacích míst u prodejny Lidl ( z toho 7 pro tělesné 
postižené), 17 parkovacích míst vzniklo rekonstrukcí komunikace za evangelickým kostelem 
(1 pro invalidy) a 14 parkovacích zálivů  v obytné zóně Chodov-západ.    
 

Společenská kronika
 
Město Chodov neopomnělo ani v tomto roce  oslavu státních svátků a významných dnů.  

U příležitosti státního svátku „Den vzniku samostatného československého státu“ proběhl 
pietní akt dne 27. 10. 2005    u památníku obětem válek v městském parku . Na stejném místě 
byl uctěn také Den veteránů válek dne 11.11.2005 . Na obě vzpomínkové akce   byli pozváni 
zástupci politických stran, členové ZM,  zástupci Svazu bojovníků za svobodu,  Okresního vo-
jenského sdružení rehabilitovaných, Konfederace politických vězňů, Policie ČR a další zá-
stupci společenských organizací ve městě.  Pro všechny zúčastněné bylo zajištěno malé občer-
stvení v kanceláři starosty města.

Při příležitosti 60. výročí ukončení 2. světové války byli na oslavy pozváni zástupci francouz-
ského velvyslanectví, velvyslanectví Spojených států amerických,  ruský konzul    a již tra-
dičně zástupci  Svazu bojovníků za svobodu,  Okresního vojenského sdružení rehabilitova-
ných,  Konfederace politických vězňů , Policie ČR,  zástupci všech volebních stran ve městě, 
členové Zastupitelstva města Chodova, zástupci chodovských společenských organizací a ob-
čané Chodova.

Slavnostní přivítání oficiálních hostů se uskutečnilo v obřadní síni Městského úřadu v Cho-
dově  za účasti pana podplukovníka Josepha Lacroix z francouzského velvyslanectví, ruského  
konzula  PhDr. Vladimíra Godiny, CSc a Lisy Helling,  zástupkyně velvyslanectví Spojených 
států amerických, dne 7. května 2005. Po   pietním aktu u památníku obětem válek 
v městském parku  hosté  položili květiny také u pamětní desky připomínající vstup americ-
kých vojsk do Chodova dne 7.5.1945 na  budově školy v ul. Dukelských hrdinů,  u hrobu vá-
lečných zajatců na městském hřbitově a celý program byl ukončen položením kytic u památ-
níku věnovaného místními občany květnovým událostem  roku 1945 ve Staré Chodovské. 

Závěr

Shrnutí událostí celého roku do několika výstižných vět je pro mne, kronikářku města Cho-
dova, rok od roku obtížnější, neboť rozsah i spektrum aktivit, které město organizuje, se stále 
zvětšuje.  Tento fakt ale svědčí o tom, že město prosperuje, že se mu daří ekonomicky i „lid-
sky“. Svědčí také o tom, že jeho vedení občané svěřili do rukou lidem, kteří na ně nezapomí-
nají. Jako odezvu tohoto úsilí lze konstatovat převážnou spokojenost občanů s děním ve 
městě. O tom, jak budou v Chodově vypadat další roky, budou moci občané rozhodnout již 
v dalším roce, který bude rokem volebním. 

Tento zápis do kroniky města  byl schválen radou města Chodova usnesením č. 305/2006 dne 
15.8.2006.

Návrh zápisu vypracovala a po jeho schválení do kroniky města vepsala Mgr. Ivana Sarká-
nyová, kronikářka města Chodova od roku 1998.
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